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Мисията за всички хора по 
света е да се научим да живеем 
за другите 
Идат светли празници, да 
вдигнем чашите с шампанско! 

През следващата година: милиарди 
за борбата с коронавируса и за 
възстановяването на Обединеното 
кралство

До 6 месеца пребиваване във 
Великобритания без виза

Най-добрите коледни рок песни
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Коледата е 
възможна, в 

Англия падат 
националните 

ограничения 
срещу Covid-19
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За разлика от България 
Англия успя да овладее кри-
зисната ситуация с разпрос-
транението на коронави-
руса. От 2 декември падат 
националните ограничения, 
които бяха въведени на 5 
ноември. Новината обяви 
британският премиер Борис 
Джонсън. Те обаче ще бъдат 
заместени от регионални 
мерки.  

„През последните седмици 
семействата и фирмите 
в Англия за пореден път 
непрекъснато спазват на-
ционалните ограничения и 
успяха да забавят растежа 
на новите случаи и да об-
лекчат най-лошия натиск 
върху нашата NHS. Следо-

вателно мога да потвърдя, 
че националните ограниче-
ния в Англия ще приключат 
на 2 декември и няма да 
бъдат подновени. От след-
ващата сряда хората ще 
могат да напускат дома 
си за всякакви цели и да се 
срещат с други на открити 
публични пространства при 
спазване на правилото на 
шест. Колективното по-
клонение, сватби и спортове 
на открито могат да се 
възобновят, а магазините, 
личните грижи, спортни-
те зали и по-широкият 
сектор за отдих могат да 
се отворят отново. Но без 
разумни предпазни мерки 
бихме рискували вирусът да 
ескалира в зимен или ново-
годишен прилив“, каза Борис 

Джонсън.
Той посочи, че честотата 

на заболяването е висока в 
много области, което налага 
националните ограничения 
да се заменят от 2 декември 
с регионален диференци-
ран подход. Това означава, 
че в областите, където има 
висока заболеваемост, ще 
действат най-строги мерки. 

Въвежда се локална сис-
тема, която включва нива 
едно, две и три. 

„Много съжалявам за не-
избежните трудности, ко-
ито това ще причини на 
собствениците на фирми, 
които вече са претърпели 
толкова много смущения 
тази година“, подчерта бри-
танският премиер. 

Нивата ще се регламен-

тират по единни правила и 
няма да се водят преговори 
с всеки регион. 

Правителственият Зимен 
план за Covid-19 определя 
стъпките, които минист-
рите ще предприемат, за да 
помогнат за нормализиране 
на живота до пролетта.

Планът се стреми да на-

мали коефициент R под 1, 
да намери нови начини за 
управление на вируса и да 
сведе до минимум щетите за 
икономиката и обществото.

Колективните усилия 
по време на национални-
те ограничения доведоха 
отново до поставянето на 
вируса под контрол, заба-
виха разпространението му 
и облекчиха натиска върху 
NHS. С отпадането на наци-
оналните ограничения на  2 
декември ще отворят врати 
второстепенните магазини, 
фитнес залите и секторът 
за отдих.

Колективното поклоне-
ние, сватбите и спортовете 
на открито могат да се въ-
зобновят и хората няма да 
се ограничават да виждат 
още един човек на открито 
в публичните пространства. 
Вместо това отново ще важи 
правилото на 6.

Британските власти обаче 
подчертават, че вирусът все 
още присъства. Затова  ми-
нистър-председателят, глав-

ният медицински директор 
и главен научен съветник 
смятат, че без целенасочени 
мерки в райони, където той 
е най-разпространен, той 
отново може да излезе извън 
контрол. Това би застраши-
ло постигнатия напредък 
и може да се създаде риск 
от непоносим натиск върху 
NHS.

По тази причина Борис 
Джонсън обяви, че Англия 
ще се върне към региона-
лен, диференциран подход, 
който предвижда защита на 
постигнатите постижения 
и използване на научния 
напредък във ваксинацията, 
лечението и тестовете, за да 
позволи на живота посте-
пенно да се върне към своята 
нормалност до пролетта.

Какво предвиждат кон-
кретните нива от тристе-
пенната локална система, 
която влиза в сила от 2 
декември, и какво трябва 
да знаете за тях – всичко 
това можете да прочете-
те на страница 12.

От 2 декември те ще бъдат заменени 
с тристепенна локална система за 
борба с коронавирусната инфекция

Коледата е възможна, в Англия падат националните 
ограничения срещу Covid-19
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Правителството на Обе-
диненото кралство ще оси-
гури милиарди лири в бор-
бата срещу коронавируса, 
ще изпълни обещанията, 
които е дало на британците, 
и ще инвестира във възста-
новяването на Обединеното 
кралство, обяви финан-
совият министър Риши 
Сунак. Той подчерта, че се 
увеличава финансирането 
за предоставяне на по-сил-
ни публични услуги, а също 
и значителни средства за 
капиталови разходи. 

Представяйки прегледа 
на разходите, Риши Сунак 
заяви, че неговият непо-
средствен приоритет е да 
защити живота и поминъка 
на хората, тъй като страната 
продължава да се бори с 
Covid-19. За целта ще бъ-
дат отделени 55 милиарда 
британски лири за борба 
с вируса през следващата 
година.

Канцлерът обяви още, 
че през следващата година 
са предвидени 100 мили-
арда британски лири за 

капиталови разходи, като 
така правителството ще  
изпълни следващите етапи 
от своите рекордни ин-
вестиционни планове  за 
инфраструктура, за да сти-
мулира възстановяването 
на Обединеното кралство 
и да се стигне до по-зелено, 
по-силно бъдеще.

„Прегледът на разходите 
представя приоритетите 
на британците. Нашата 
необходимост от спешна 
медицинска помощ все още 
не е приключила, а икономи-
ческата извънредна ситуа-
ция едва сега е започнала. 
Така че нашият непосред-
ствен приоритет е да за-
щитим живота и поминъка 
на хората. Но днешният 
преглед на разходите пред-
лага и по-силни обществени 
услуги - плащането за нови 
болници, по-добри училища 
и по-безопасни улици. И оси-
гурява инвестиция веднъж в 
поколението и още веднъж в 
инфраструктура“, каза още 
Риши Сунак.

По време на пандемията 
правителството предостави 
безпрецедентен пакет за 

икономическа подкрепа за 
защита и създаване на ра-
ботни места. Прегледът на 
разходите води до надграж-
дане в тази насока, като ще 
се инвестират допълнител-
ни 3,6 милиарда британски 
лири за ангажиментите, 
поети в Плана за работни 
места. Това включва и но-
вата 3-годишна схема за 
рестартиране в размер на 
2,9 милиарда британски 
лири, за да помогне на по-
вече от един милион без-
работни да намерят работа.

За да помогне на хората с 
техните финанси, канцлерът 
също така обяви увеличение 
на минималната работна 
ставка с 2,2%, съответно 
от април 2021 година тя ще 
стане 8,91 британски лири 
на час. От това ще се въз-
ползват около два милиона 
от най-ниско платените слу-
жители в страната. Наред с 
това на 2,1 милиона служи-
тели от публичния сектор, 
които печелят под средната 
заплата от 24 000 британски 
лири, ще бъде гарантирано 
увеличение на заплатите от 
поне 250 британски лири. 
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Осигуряват милиарди за 
борбата с коронавируса 

и за възстановяването на 
Обединеното кралство

Риши Сунак обяви, че икономическата 
извънредна ситуация едва е започнала
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Правителството на Обе-
диненото кралство и деле-
гираните администрации се 
договориха за облекчаване 
на социалните ограниче-
ния, които ще позволят 
на приятелите и близките 
да се събират по време на 
коледните празници.

Това стана възможно, 
след като и четирите части 
на Обединеното кралство 
подписаха съгласуван под-
ход, позволяващ до три 
домакинства да образуват 
„коледен балон“ от 23 до 27 
декември. Той обаче трябва 
да бъде фиксиран и да не 
се променя или удължава 
допълнително в нито един 
момент.

За този период от време 
хората ще имат право да 
пътуват свободно, неза-
висимо от нивото, в което 
попада крайната им дес-
тинация по тристепенната 
локална система, която 
влиза в сила от 2 декември. 

Британският вицепреми-
ер Майкъл Гоув подчерта, 
че постигнатото споразу-
мение ще даде надежда за 
семействата и приятели, 
които са дали много жертви 
през тази трудна година. 

„Знаем, че коледният пе-

риод тази година няма да е 
нормален, но след конструк-
тивни дискусии между пра-
вителството на Обедине-
ното кралство и делегира-
ните администрации  се-
мействата и приятелите 
вече ще имат възможност 
да се срещнат по ограни-
чен и предпазлив начин в 
цяла Великобритания, ако 

пожелаят. Достигнахме 
до това споразумение, след 
като изслушахме научни и 
клинични съвети за това 
как най-добре да сведем до 
минимум риска и да постиг-
нем балансиран и работещ 
набор от правила, които 
се надяваме да позволят 
на хората да прекарват 
времето си заедно в този 

важен период от годината. 
Всяка администрация ще 
изясни своевременно своите 
правила“, каза Гоув. 

Това ще позволи на хо-
рата да се събират в частни 
домове, да посещават места 
за поклонение заедно и 
да се срещат на открити 
обществени места. Освен 
това хората трябва да про-

дължат да спазват всички 
други местни ограничения 
в района. 

Като част от споразу-
мението всяка админи-
страция ще напомня на 
домакинствата, че трябва 
да останат нащрек за рис-
ковете, които все още крие 
коронавирусът, да обмис-
лят как, където е възмож-
но, могат да празнуват и 
подкрепят по-изолирани 
приятели и близки чрез 
алтернативни подходи като 
видеоразговори и срещи на 
открито.

Напомня се още, че спаз-
вайки тези правила, хората 
трябва да продължават да 
поемат лична отговорност 
за ограничаване на раз-
пространението на вируса 
и защита на близките, осо-
бено ако са уязвими. 

Периодът на зимната ва-
канция е време, когато се 
затварят училища и офиси, 
а хората прекарват дните 
със семействата си и прия-
телите, често пътувайки за 
празничните дни. Мнозина 
вече започнаха да правят 
плановете си, а с постигна-
тото споразумение се дава 

яснота, за да се помогне на 
хората да направят пра-
вилния избор за тях и да 
се наслаждават на времето 
с най-близките си, като 
същевременно остават в 
рамките на правилата.

Това не може да бъде 
„нормална“ Коледа. Но 
докато наближаваме праз-
ничния период, работим в 
тясно сътрудничество, за 
да намерим начин семей-
ствата и приятелите да се 
видят, дори и да е за кратко, 
осъзнавайки, че той трябва 
да бъде едновременно огра-
ничен и предпазлив. Дори 
когато това е в рамките на 
правилата, срещата с прия-
тели и семейството по Коле-
да ще бъде лична преценка 
за хората, които трябва да 
имат предвид рисковете за 
себе си и другите, особено 
за тези, които са уязвими. 
Нуждаем се всеки да по-
мисли внимателно какво 
прави през този период, 
балансирайки някакъв за-
силен социален контакт 
с необходимостта рискът 
от повишено предаване на 
вируса да бъде възможно 
най-нисък, се казва в изя-
вление на правителството 
на Обединеното кралство 
и четирите делегирани ад-
министрации.

Постигнатите договорености  ще позволят на приятели 
и близки да празнуват заедно Коледа

Във Великобритания въвеждат 
облекчения за събиранията за 

Рождество Христово
bigstockphoto.com
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От 1 януари 2021 г. бъл-
гарските граждани ще могат 
да влизат и пребивават без 
виза във Великобритания 
краткосрочно за престой до 
6 месеца, като в този период 
те ще могат да влизат много-
кратно за туризъм, участие 
в срещи и конференции, 
кратки курсове, но не и да 
живеят постоянно, да ра-
ботят или да имат достъп до 
обществени фондове. Това 
съобщиха от българското 
Министерство на външните 
работи.

От българското посол-
ство в Лондон уточняват, 
че сънародниците, които 
възнамеряват да пребивават 
за период, по-дълъг от 6 ме-
сеца, с цел работа, обучение 
или да се установят да жи-
веят във Великобритания, 
ще трябва да кандидатстват 
за виза. Кандидатстването 
за виза е възможно през 
правителствения сайт на 
Великобритания: https://
www.gov.uk/browse/visas-
immigration.

Притежателите на био-
метрични паспорти (бъл-
гарските паспорти са би-

ометрични) ще могат да 
попълват молбата за виза 
чрез смартфон приложе-
ние. Ако не успеят или не 
е възможно разчитането 
на паспорт, ще трябва да 
посетят Визов Център Visa 
Application Centre.

Успешните кандидати  ще 
получават защитен дос-
тъп до своя имиграционен 
статут вместо физически 
документ.

За български граждани са 
открити следните имигра-
ционни маршрути:

Квалифицирани работни-
ци Skilledworkerroute

Квалифицирани работ-
ници – Здравни грижи 
Skilledwork- Health and 
Care visa

Висококвалифицирани 
работници – Световен та-

лант Highlyskilledworkers 
– Globaltalentroute

Студенти Studentroutе
Предприемачи в сфе-

р а т а  н а  и н о в а ц и и т е 
Innovativeentrepreneurs

Специални професии 
Specialistoccupations

Съгласно новите прави-
ла за влизане във Велико-
британия, публикувани на 
сайта на Home Office,  от 1 
октомври 2021 г. за гражда-
ните на ЕС, ЕИП и Швейца-
рия ще се изисква паспорт 
за пътуване до Обединено-
то кралство. Българските 
граждани, получили Статут 
на уседналост или временен 
статут за уседналост, ще 
имат право да влизат на те-
риторията на Обединеното 
кралство само с лична кар-
та, най-малко до 31 декем-
ври 2025 г.  Националните 
лични карти ще могат да 
се използват за влизане на 
територията на Великобри-
тания от тези категории 
лица и след  датата 31 де-
кември 2025 г., ако картите 
отговарят на стандартите 
за сигурност, определени от 
Международната организа-
ция за гражданска авиация.

Повече информация може 
да се получи на следните 
линкове:

h t t p s : / / w w w. g o v. u k /
guidance/visiting-the-uk-
from-1-january-2021

h t t p s : / / w w w. g o v. u k /
guidance/visiting-the-uk-
after-brexit

Правилото се въвежда от 1 януари 2021 година

До 6 месеца пребиваване във 
Великобритания без виза
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Великобритания и Канада 
подписаха търговско спора-
зумение за запазване на об-
мена на стоки и услуги след 
Брекзит. Годишният обмен 
между двете страни възлиза 
на 20 милиарда британски 
лири. На практика този 
документ потвърждава, че 
условията за търговия ос-
тават непроменени. 

Двете страни се догово-
риха да започнат преговори 
през 2021 г. по ново още по-
амбициозно търговско спо-
разумение, което да има по-
тенциал да стигне по-далеч 
в области като цифровата 
търговия и околната среда.

С постигнатото спора-
зумение между Лондон и 
Отава се дава сигурност на 
британските фирми, които 
изнасят стоки и услуги за 
Канада на стойност 11,4 
милиарда британски лири. 
Така ще се подкрепи бри-
танското автомобилно про-
изводство и хранително-
вкусовата промишленост, 
които осигуряват работа на 
повече от половин милион 
души в цяла Великобри-
тания.

Като цяло със споразуме-
нието се спестява тарифна 
тежест от 42 милиона бри-
тански лири върху износа 
от Обединеното кралство. 

Какви са ползите 
от подписаната 

търговска 
сделка между 

Великобритания и 
Канада?

На първо място това са 
бъдещи нулеви тарифи за 
износ на автомобили от 
Обединеното кралство за 
Канада, който е на стойност 
757 милиона британски 
лири през миналата година. 
По този начин ще се подпо-
могнат фабрики и работни 
места в британските общно-
сти. Без това споразумение 
биха се прилагали стандарт-
ните тарифи на Канада за 
автомобили от 6,1%.

Другият ефект е безмит-
ната търговия за 98% от сто-

ките, които могат да бъдат 
изнесени за Канада, вклю-
чително говеждо месо, риба 
и морски дарове, а също и 
безалкохолни напитки. 

Производителите в Обе-
диненото кралство ще про-
дължат да се възползват от 
нулевите мита върху износа 
на много продукти, селско-
стопански стоки, морски 
дарове, включително шо-
колад, сладкарски изделия, 
плодове и зеленчуци, хляб, 
сладкиши и риба. Миналата 
година Обединеното крал-

ство изнесе за Канада земе-
делски хранителни стоки за 
344 милиона паунда.

Без споразумението за 
приемственост канадските 
хранителни продукти като 
кленов сироп, бисквити и 
сьомга биха могли да бъдат 
по-скъпи за британските 
потребители, тъй като при 
влизането си в Обединено-
то кралство по Глобалната 
тарифа щяха да се сблъскат 
с данъци до 8%.

Сделката, която беше по-
дписана, осигурява основа-

та за двете страни да пре-
говарят за нова търговска 
сделка, която ще подобри 
съществуващото споразу-
мение между ЕС и Канада. 
Тя ще бъде пригодена за 
британската икономика 
с потенциал да отиде по-
далеч в нови области като 
цифрова търговия и околна 
среда. 

За по-малко от две години 
правителството на Обеди-
неното кралство е догово-
рило търговски сделки с 53 
държави, представляващи 
164 млрд. британски лири 
от двустранната търговия 
на страната. 

„Това е фантастично спо-
разумение за Великобри-
тания, което осигурява 
трансатлантическа тър-
говия с един от най-близки-
те ни съюзници. Нашите 
преговарящи са работили 
безпроблемно, за да осигу-
рят търговски сделки за 
Обединеното кралство, и 
от началото на следваща-
та година се договорихме 
да започнем работа по нова 
търговска сделка с Канада, 
която ще отиде още по-да-
леч при задоволяване нужди-
те на нашата икономика“, 
каза британският премиер 
Борис Джонсън.

Секретарят по междуна-
родната търговия Лиз Тръс 
каза, че с това споразумение 
ще се подкрепи търговия 
на стойност 20 милиарда 
британски лири и ще гаран-
тира сигурност за хилядите 
работни места. 

„Очакваме сключването 

на нова по-амбициозна сдел-
ка през следващата година 
с цел създаване на повече 
възможности за бизнеса и 
подобряване на живота на 
хората в цялата страна. 
Обединеното кралство е 
свързано с история, култура 
и трансатлантическа тър-
говия с нашите приятели 
и съюзници в Канада и ние 
искаме да продължим да из-
граждаме партньорства по 
целия свят, които подкре-
пят нашите общи ценнос-
ти на свобода и демокрация. 
И днес отбелязваме поред-
ната стъпка към членство 
в група на съмишленици 
- Транстихоокеанското 
партньорство“, каза Тръс.

Споразумението 
ще осигури 

огромен тласък за 
шотландския бизнес
Миналата година 814 фир-

ми в Шотландия са изнесли 
стоки за Канада на стойност 
411 милиона британски 
лири и може да се очаква 
нарастване през следващите 
години. Световноизвестни-
те продукти на Шотландия, 
включително шотландско 
говеждо, шотландско уис-
ки, шотландска сьомга и 
други морски дарове, ще се 
възползват от това спора-
зумение.

Британски политици ко-
ментираха, че постигната-
та  сделка показва, че пред 
Обединеното кралство има 
огромни възможности, ко-
гато напусне ЕС.

Постигнатото споразу-
мение с Канада също така 
гарантира безмитен достъп 
до канадския пазар за бри-
тански вина и спиртни на-
питки и гарантира, че двете 
страни могат да продължат 
да работят за признаване на 
взаимната квалификация 
в области, включително 
счетоводство, архитектура 
и право.

Подписването на тази 
сделка вече може да поста-
ви основите на още по-за-
дълбочено търговско спо-
разумение, съобразено с 
двете икономики. Бизнесът 
е готов да работи с прави-
телството за постигане на 
тази цел и за насърчаване 
на възможностите с Ка-
нада. Майлс Бийл, главен 
изпълнителен директор на 
Асоциацията за търговия 
с вино и спиртни напитки, 
каза, че това е добър резул-
тат за британската винар-
ска и спиртна индустрия. 
Прогнозира се разрастване-
то на пазара, включително 
за британските малки и 
средни износители.

Годишният оборот между двете страни възлиза 
на 20 милиарда британски лири

АЛБИОН
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Канада с търговско споразумение
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Свържете се с нас зa безплатен 
съвет на български:

Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013
Snezhina.yankova@osborneslaw.com 

Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675                                                                                                                 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Ние специализираме в случаи на:

>  Трудови злополуки
>  Инциденти в чужбина
>   Пътно-транспортни произшествия
>  Лекарски грешки и медицинска 

небрежност
>  Наранявания получени на 

територията на  частна или общинска 
собственост

>  Инциденти засягащи отговорността 
на собственици и обитатели

>  Наранявания получени в 
обстоятелства на криминални 
престъпления

“Много съм доволен от услугите на Снежина Янкова. За втори път 
тя води съдебните ми дела и спечели и двете. Получих много добро 
обезщетение за случаите. В бъдеще бих използвал услугите й 
отново, ако имам нужда от помощ! Много съм доволен.”

БЪЛГАРСКИ 
АДВОКАТИ В АНГЛИЯ
НАШИЯТ БЪЛГАРСКИ 
ЕКИП Е ТУК, ЗА ДА 
ВИ ПОМОГНЕ!
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Снежина Янкова,
юрисконсулт,
Osbornes Solicitors

В кои случаи 
имате право на 
компенсация?

Можете да искате ком-
пенсация от вашия хазяин, 
ако отговаряте на едно 
или няколко от следните 
условия:

*получили сте наранява-
ния или сте се разболели 
вследствие на състоянието 
на жилището или инци-
дента;

*ваши вещи са били по-
вредени или унищожени 
вследствие на състоянието 
на жилището или инциден-
та в него;

*причинено ви е било 
неудобство и не сте можели 
да използвате част от жили-
щето или цялото жилище по 
нормален начин.

Каква последовател-
ност на действия е 

редно да има в случай 
на инцидент, причи-

нен от бездействието 
на хазяина или об-
щото състояние на 

жилището?
1. Уведомете хазяина
Ако хазяинът не знае за 

състоянието на жилището 
или за инцидента, той не 
носи отговорност и срещу 
него не може да бъде пре-
дявен иск. Най-добрият 
начин да уведомите хазяина 
е да му напишете писмо или 
имейл, вместо просто да му 
звъните по телефона, за да 
е ясно, черно на бяло, че е 
бил уведомен за инцидента 
и да му се отнеме възмож-
ността да се крие и да не 
вдига телефона, а после да 
има претенции, че не е бил 
уведомен.

2. Отидете на лекар, кой-
то да потвърди получените 
от вас наранявания

Те трябва да се регистри-
рат по възможно най-бър-
зия начин, като в издаденото 
медицинско свидетелство се 
впишат вашето физическо и 
психическо състояние след 
инцидента. Ако случаят е 
спешен, отидете на лекар, 

преди да уведомите хазяина 
за инцидента.

3. Снимайте всички 
повредени вследствие на 
инцидента вещи и състо-
янието на жилището след 
инцидента

Разходете се из къщата и 
направете снимки на абсо-
лютно всички повредени 
вещи. С колкото повече 
снимки разполагате, тол-
кова по-лесно след това ще 
докажете последствията 
от инцидента. Отделно на-
правете и списък на всичко 
повредено.

4. Свържете се с отде-
ла по обществено здраве 
(Environmental Health) в 
общината, в която се нами-
ра жилището

Влезте в сайта на общи-
ната, в която се намира 
жилището, и намерете те-
лефона на въпросния отдел. 
Съобщете за инцидента там. 
От Environmental Health 
в съответната община са 
длъжни да изпратят ин-
спектор, който да направи 
оценка на състоянието на 
жилището. В случай че не 
можете да живеете повече 
в самата сграда, общината 
е длъжна да вземе мерки и 
временно да ви настани на 
друго място. Инспекторът 
ще състави протокол за 
състоянието на жилището 
и общината може да със-
тави акт на вашия хазяин. 
Попитайте го на място как 
можете да получите копие 
от протокола, за да може 
после да го представите като 
доказателство.

5. Свържете се с адвокат, 
специализиращ в персо-
налните искове

Ако сте претърпели ин-
цидент в дома си под наем, 
е твърде възможно да имате 
право на парична компенса-
ция за причинените здравни 
и материални щети. Тази 
компенсация обаче може да 
се иска само по съдебен път, 
така че, за да я получите, ще 
имате нужда от помощта на 
адвокат.

Какви доказателства 
са ви нужни, за да 

може искът ви да е 
успешен?

За да докажете вината на 

хазяина, са нужни следни-
те доказателства:

*копие на договора за 
наем;

*кореспонденцията меж-
ду вас и хазяина ви относно 
повредата, която да доказва 
неговото бездействие или 
неефективно действие;

*снимки на жилището 
и повредените вещи след 
инцидента;

* медицински свидетел-
ства, доказващи вашето 
състояние;

* експертни доклади, 
като например този от 
Environmental Health отдела 
на общината.

Видове компенсация, 
която може да се иска 

от хазяина
*компенсация за вашите 

наранявания – ако вие, ня-
кой от вашето домакинство 
или посетител на жилището 
е бил наранен вследствие на 
инцидент, или лошо със-
тояние на жилището, или 
състоянието на жилището 
е довело до усложнения 
при съществуваща болест 
(например, имате астма, но 
мухълът в жилището е вло-
шил състоянието ви), имате 
право на компенсация за 
вашите наранявания както 
физически, така и психи-
чески. Ако пък вследствие 
на инцидента не можете 
да ходите на работа, имате 
право и на компенсация за 
пропуснати ползи.

* компенсация за ма-
териални щети – всяка 
повредена вследствие на 
инцидента или състоянието 
на жилището вещ трябва да 
бъде заплатена от хазяина, 
като стойността й се кал-
кулира на база пазарната 
цена на вещта, ако тя бъде 
закупена втора ръка, освен 
ако е невъзможно да се заку-
пи подобна вещ втора ръка 
(например вещта е уникат);

* компенсация за причи-
нено неудобство – сумата 
зависи от степента на инци-
дента, наема, който плащате, 
и ефекта на инцидента вър-
ху вашето семейство;

*намаляване на наема – 
имате право на намаляване 
на наема, ако вследствие на 
инцидента не сте успели да 
използвате част от жили-
щето или цялото жилище. 
Какво намаление в наема си 
ще получите, зависи от това 
каква част от жилището не 
можете да използвате. Ако 
не можете да използвате 
половината от него, намале-
нието в наема ви ще е 50% за 
времето, когато половината 
от жилището е била неиз-
ползваема.

Ако сте пострадали при пътен инцидент, инцидент на работното място или 
инцидент поради медицинска небрежност, свържете се с Osbornes Solicitors 
за безплатна и конфиденциална консултация. Ще можете да разговаряте на 
български директно с нашия консултант Снежина Янкова, която ще опреде-

ли дали искът ви е валиден и ще  работи по случая ви през цялото време.
Обадете се на номер: 0751 644 14 48; Еmail: snezhinayankova@osbornes.net 

Повече за нашите услуги за българи:
osborneslaw.com/personal-injury-solicitors/foreign-languages/bg/

Повече за Снежина Янкова:
osborneslaw.com/teams/snezhina-yankova/?team=personal-injury-team

Когато има инцидент в квартирата 
ви, и вашият хазяин носи вина

Ако живеете под наем в жилище в лошо състояние 
или претърпите инцидент вследствие на лошите му 
условия, а вашият хазяин не прави нищо, за да разреши 
проблема, имате право да предявите иск срещу него 
за здравните последствия, както и за щетите върху 
вашите вещи.

Най-често срещаните подобни искове са за случаи 
като мухъл в жилището, падане на тавани, стени, про-
падане на подове или стълби.
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Ковид кризата промени 
целия свят… Втората 
вълна като че ли се оказ-
ва доста по-свирепа от 
първата. Има ли надежда, 
според Вас? 

- Да, разбира се. Медици-
ната си съществува, науката 
- също. В такъв труден мо-
мент се разбира важност-
та на науката като процес 
и резултат. Също така се 
научихме да уважаваме ле-
карите повече, което е фак-
тор за развитието на едно 
общество. По този начин 
се дава аванс и кредит на 
интелигенцията, защото от 
нея се очаква да реши све-
товен проблем. Има пътека 
и не забравяйте, че в такава 
криза едно от спасенията 
е духовното извисяване. 
Ефективно полезните хора, 
освен че имат силен имуни-
тет, са и фактор за алтерна-
тива на това, което можем 
да си докараме от изпростя-
ването, от превръщането ни 
в безлична аморфна маса. 
За  да го превентираме това 
нещо, трябва да сме духов-
но извисени, да живеем с 
мисия, да се оглеждаме за 
хората около себе си, да сме 
на линия, ако се наложи 
да подадем ръка, да сме 
способни да изслушваме. 
Да можем да пращаме поне 
една благословия, макар и 
мислено. Това не означава, 
че непременно трябва да сме 
инвеститори или спонсори. 

Всички имат възможност 
за ментална настройка, ко-
ято да показва, че сме се 
научили, че не сме родени 
случайно, че живеем с ми-
сия, а мисията е една и съща 
за всички хора по света – да 
се научим да живеем за дру-
гите хора.

Винаги сте оптимист, 
независимо каква е ситуа-
цията.  Това ли е Вашата 
рецепта в този труден за 
света момент?

- Да. Но не забравяйте, 
че аз съм човек и на нау-
ката. Макар че с това съм 
по-малко известен. И ние 
работим, включително в 
момента, по втори проект 
за битка с Covid 19. Не мога 
да се закълна, че имам  100% 
информация кога и как 
точно ще се получат неща-
та. Но за да поканят моята 
изследователска компания, 
значи имаме съответния 
ценз и доказано гаранти-
рано качество, за да може в 
кратки срокове и максимал-
но ефективно, разбира се, 
на необходимото ниво, да 
се изработи необходимият 
продукт. В случая гоним 
ваксина. В трети проект 
участвам, включително и за 
нова форма на витамин Д, 
защото пък това е допълни-
телен активатор и стимула-
тор на имунитета. Освен ду-
ховните измерения, аз имам 
и чисто материалистични 
такива – работа, директно 
потопен в науката.

Оптимист ли сте, че ско-
ро ще имаме ваксина срещу 
Covid-19?

- Аз съм оптимист. Но 
това не е най-важното за 
света. Най-важното е да се 
настроим да мислим по нов 
начин. Да започнем промя-
ната от себе си и да видим 
в собствените си очи един 
нов човек, който е на разпо-
ложение да бъде полезен, да 
помага, да не чака благодар-
ност, а да бъде благодарен 
на Вселената за това, че му 
е дала възможност да бъде 
ефективно полезен всеки 
ден. Тази промяна на манта-
литета е част от решението 
на глобалните проблеми 
на човечеството. Тогава ще 
намалее злото, ще намалеят 
негативните сили и хората, 
които не се грижат особено 
човечеството да прогресира, 
а гледат просто собствената 
си печалба. Ще се научим, че 
имаме мощта на едно добре 
организирано позитивно 
мислещо общество, което 
най-малкото се е научило 
да използва малко повече 
от тези 3% от мозъка, които 
сме способни да използваме 
в момента.

Д-р Врабевски, преди ня-
колко години Вие получи-
хте  престижната награда 
„Европейски гражданин 
на годината“ за своя из-
ключителен принос към 
разпространението и ут-
върждаването на евро-
пейските ценности и на 
мултикултурния диалог 
чрез инициативи за ин-
теграция, социализация и 
европейска перспектива на 
младите хора в България, 
източното партньорство 
и Западните Балкани. Днес 
обаче виждаме, че разде-
лението като че ли взима 
превес. Ако вземем за при-
мер и Брекзит, неистовото 
желание на Великобрита-
ния да напусне Европейския 
съюз… Вие какво мислите 
по този въпрос?

- Мисля, че човечество-
то е свързано. И че няма 
друг подход, освен на пър-
во място да се научим да 
бъдем човеци. Ако изгасне 
Слънцето, изгасваме всич-
ки. Това означава, че е редно 
да мислим един за друг. Аз 
концентрирам усилията си 
за мултикултурния диалог 
върху близката чужбина. 
Там, където има много бъл-
гари, останали извън грани-
ците на държавата си, без да 
зависи от тях това нещо и 

без да е техен избор. Когато 
финансирам подобни съ-
бития, аз виждам, че имаме 
много повече причини да 
бъдем заедно и свързани, 
да сме в разбирателство. 
Имаме повече причини да 
търсим общия си бизнес 
интерес, отколкото да сме в 
конфликт. Конфликтът иг-
рае за голямата геополитика. 
А голямата геополитика са 
едни големи пари, които 
нямат за задача да ви на-
правят щастливи. Те правят 
щастливи една групичка от 
хора, които смятат, че вие 
сте биомаса и с вас изобщо 
не си струва да се обсъжда 
каквото и да било. 

Контрааргумент на демо-
крацията, нали разбирате? 
Едни хора решават, че вас 
няма какво да ви питат, те 
ще си разпределят едни 
територии, едни енергоиз-
точници, едно точене на 
държавни средства, а за 
вас ще бъде някоя верига, 
примерно, евтини магазини. 
А тъй като трябва да сме 
достойна алтернатива на 
подобен начин на мислене, 
отново напомням, че тряб-
ва да търсим причини за 
свързаност. Неслучайно, 
примерно, проблемът със 
Северна Македония идва от 
това, че през последните 30 
години ние не построихме 
път, нямаме съслужение на 
църквите, не станахме църк-
ва-майка, нямаме медии в 
тази държава, те не участ-
ват в нашия живот, ние не 
участваме в техния живот, 
не срещаме децата от двете 
страни на границата ни, не 
търсим всякакви възмож-
ности образованието ни да 
е общо. Една смешна под-
робност ще ви дам. Аз съм 
единственият човек, който 
миналата година организира 

среща между директорите 
на училища от двете страни 
на границата. Не можете да 
си представите какво е това 
– 30 години да нямате кон-
такт между директорите от 
двете страни на границата 
на училища, които говорят 
на един език, които имат 
общо минало, които имат 
какво да споделят за общото 
си европейско бъдеще. На 
този фон ето един директен 
пример за откъснатост, ние 
сме в момента в ситуация 
на губещия, независимо от 
избора. Разбира се, изборът 
България да даде вето в 
този случай беше най-до-
брият  възможен, но това 
беше най-малкото зло, а не 
въпрос на просперитет. Лип-
сата на свързаност, липсата 
на аргументирано полезна 
форма на интеграция, а не 
просто клише от Брюксел, 
е в основата на липсата на 
прогрес. Стремежът трябва 
винаги да бъде – свързвайте 
хората, търсете начини да се 
градят икономически мосто-
ве. Общите бизнес интереси 
водят до такова обвързване, 
че минимизират конфликти-
те, а оттам и оскотяването, 
обедняването и всичко ос-
танало, което ни бие. 

Политическата класа 
не е създадена да ви 

прави проспериращи, 
затова търсете 

собствената си истина
Виждаме обаче как све-

товните лидери всяват 
един клин между хората, 
речите, ако се заслушаме 
какво говорят…

- Не бъдете съдници ни-
кому. Вие също сте фактор. 
Обръщам се към всички 
хора по света – не забра-

вяйте, че какво говорят 
световните лидери, не е 
това, което мислите вие 
много често. Това лидер-
ство е обусловено просто 
от едни по-богати хора. Те 
са създали политическата 
класа не за да ви правят 
щастливи. Няма нормални 
лидери в момента. Аз лично 
не съм видял. Виждал съм 
нормални хора в политика-
та, да речем, едни 5-8%, но 
политическата класа не е 
създадена да ви прави прос-
периращи и в правилната 
форма на развитие.

Имах предвид, че те ув-
личат така или иначе маса 
хора с тези думи, с тази 
реч, много често реч на 
омразата…

- Значи професионално са 
си свършили работата. На 
тях това им е професията. 
Вие, че се подвеждате, това 
е отделен въпрос. Затова 
алтернативното мнение, 
което ви даваме, е да на-
блягате повече на това да 
търсите собствената си ис-
тина. Вашата истина е онова 
особено чувство, което се 
заражда вътре във вас, ко-
гато сърцето бие по особен 
начин, когато се получава 
вдъхновението, ентусиа-
змът, градивният елемент 
на нагласата. Това много 
често не е споделяното от 
политическата класа.  

Вашата фондация „Бъл-
гарска памет“ реализира 
редица инициативи за съх-
ранение на българското 
културно и историческо 
наследство. Чувствате 
ли се като съвременен въз-
рожденец?

- Аз я учредих, защото 

Мисията е една и съща за всички по света 
- да се научим да живеем за другите хора

В условия на ко-
вид криза вестник 
БГ БЕН ви среща с 
доктор Милен Вра-
бевски - един успял 
българин. При това 
успял във всички 
смисли на нашето 
съвремие. Защото 
той не само развива 
бизнес, но и подкре-
пя редица каузи, а 
най-голямата му е 
свързана с децата. 

До к т о р  М и л е н 
Врабевские един от 
най-успешните ино-
ватори в България, 

лекар, предприемач, филантроп, музикален продуцент 
и композитор, меценат с множество родолюбиви каузи. 
Той е  собственик и изпълнителен директор на най-голя-
мата научноизследователска организация в Югоизточна 
Европа, а също и основател на Фондация „Българска 
памет“. Инициатор е на една от най-мащабните частни 
инвестиции в образованието. Негова кауза е борбата с 
демографската криза и затова той подпомага многодетни 
български семейства.

Доктор Милен Врабевски е създател и на Intelligent 
Music Project. Музиката му привлича като магнит ре-
дица световни музикални звезди, които се включват в 
неговите проекти. 

Доктор Врабевски даде специално интервю за чита-
телите на вестник БГ БЕН, което неминуемо отразява 
световната ситуация на фона на пандемията от Covid-19.

Най-важното е да се настроим да мислим по нов 
начин, да започнем промяната от себе си
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трябваше да облека в една 
европейска форма грижата 
си за родината, за наци-
оналното, за истинската 
форма на евроинтеграция-
та, тъй като се нагледах на 
политики, на антибългарски 
настроени елементи, които 
са доминанти в политика-
та. До такава степен съм 
се отвратил от всичко, до 
което съм се докоснал, че 
реших самостоятелно да 
поема инициативите със 
собствена отговорност, с ли-
чен пример, със собствена 
инвестиция, така че да не за-
вися от никого. Ако някой се 
присъедини към мен, добре 
е дошъл. С годините това се 
оказа добра формула, ус-
пешна, защото се изградиха 
добри партньорства. Тоест 
фатализмът не играе роля 
в полза никому. Трябва да 
излезете от ситуацията, като 
търсите съидейници, а та-
кива винаги има, за щастие. 
Например за един семинар, 
който интегрира децата 
от българските общности, 
който организирам два пъти 
в годината с по 200 деца 
във Варна, вече в момента 
имаме още трима партньори 
– Община Варна, фондация 
„Ханс Зайдел“ и българ-
ското представителство 
на Европейската комисия. 
Виждате, че това съидейни-
чество е вид транслация на 
енергия. Когато подпомагам 
едно многодетно семейство 
и то си стъпи на краката, то 
почва да подпомага други 
такива. Или когато направя 
нещо, сега като този се-
минар във Варна и „Ханс 
Зайдел“, да речем, реши да 
колаборира с мен, се вижда, 
че в това има перспектива. 
И направихме следваща 
крачка – независимо от ко-
вид кризата в момента сме 
регистрирали Академия по 
евроинтеграция за млади 
лидери. Първото ни съби-
тие беше този септември 
при пълно спазване на мер-
ките за сигурност, разбира 
се. Но на чист български 
език децата от Албания, 
Северна Македония и Бъл-
гария се събират, за да раз-
берат истинското значение 
на думата интеграция, какво 
включва лидерството, как 
да сме на разположение на 
хората и да сме способни 
да ги обгрижваме, дори на 
нас да не ни е много леко 
в момента. И всички онези 
принципи, които водят до 
израстване, до напредък в 
истинския смисъл на ду-
мата. Това е едно четвърто 
измерение, когато нещата 

се спускат свише, ако ти си 
намерил начин да бъдеш вид 
изпълнител на божествена-
та си функция на Земята. 

Инвестицията в 
младите хора е 

най-добрата форма 
на инвестиция в едно 

общество
Грижата за децата и 

младите хора са Ваш при-
оритет, независимо от ос-
таналия Ви бизнес, защо?

- Защото човек трябва да 
инвестира в средата, която 
иска да има. Не е измислена 
друга по-добра формула. Не 
може просто да се оплак-
ваш на маса и да смяташ, 
че други са призвани да го 
направят вместо теб, а ти да 
си под формата на някакъв 
съдник отстрани. Участие-
то в изграждането на една 
система означава, че ти си 
държавата, че нещо зависи 
от теб, че нещо ще оставиш 
след себе си, което означа-
ва полезно съществуване. 
Инвестицията в младите 
хора е най-добрата форма 
на инвестиция в едно об-
щество, в неговото развитие 
и в правилната настройка 
на фона на желаната от 
вас добронамереност, кон-
структивизъм, градивност. 
Всички онези елементи на 
правилното мислене, ко-
ето води след себе си до 
прогрес. И респективно 
моите задачи са освен ин-
вестицията в младите ни 
таланти, да си дефинирам 
национални приоритети, 
защото не чакам някой да 
ми ги напише. Аз също съм 
държавата. Четири са на-
ционалните приоритети, в 
които смятам, че трябва да 
се инвестира максимално: 
битката с демографската 
криза, европейска интегра-
ция на българската диаспо-
ра, културно историческото 
наследство и ползата от него 
за правилно възпитание на 
младото поколение. И най-
голямата ми инвестиция – 
образованието на младите 
хора, кариерното развитие, 
мотивацията им да останат 
в България. Всичко това, от 
което има директни ползи.

Българите в 
Обединеното 

кралство могат да 
бъдат по свой начин 

полезни както на 
хората около тях, така 

и на собствената си 
държава, ако решат
Има ли място родолюби-

ето днес, в този различен 
свят? Много българи в 
Англия днес са далеч от ро-
дината си, част от тях из-
питват голяма носталгия 
към нея, но обективната 
реалност ги принуждава 
да са далеч от родината…

- Това не им пречи да 
бъдат родолюбци и ние 
сме призвани да го имаме в 
сърцата си. Защото има два 
вида българи в чужбина. 
Знаете, старата ни емигра-
ция, която е останала извън 
границите ни по независе-
щи от тях причини, и новата 
икономическа емиграция, 
които са хора като нас, но 
са избрали друг тип път на 
развитие. Не всички имат 
силата в една държава, в 
която комунизмът и псевдо 
демокрацията са довели до 
оскотяване на голяма част 
от населението, да успе-
ят да се справят с всички 
мъки на развитието в един 
такъв свят като нашия. Но 
тези, които сме избрали 
да останем тук, сме готови 
да подаваме ръка. Ще ви 
дам няколко елементарни 
примера. Аз инвестирам 
в старата ни диаспора, в 
децата от български про-
изход от Албания, Северна  
Македония, Украйна, Мол-
дова и т.н. Имам сериозни 
контакти с много училища в 
чужбина, които са де факто 
едно отражение на грижата 
ни за младите хора от ико-
номическата емиграция. 
Примерно, училището в 
Атланта беше открито с мои 
средства. В САЩ на 7000 се-
мейства нямаше българско 
училище. От друга страна, 
като председател на журито 
на „Будител на годината“ 
през тази година включи-
хме в класацията немалко 

българи от чужбина, които 
работят много усилено как-
то за съхранение на нашите 
традиции и самосъзнание в 
чужбина, така и връщайки 
се от чужбина, да дойдат тук 
с инвестиционен модел. 

Имаше поне две дами, 
които си заслужава да бъ-
дат споменати. Едната е 
активна в района на Гоце 
Делчев, банкерка от Лон-
дон. Другата дама е от Сан 
Франциско, която си тежи 
много сериозно на мястото 
си там сред българите в 
този регион, които не са 
никак малко. Затова нека 
хората да се научат просто 
да усещат вътрешната си 
потребност. И в някаква 
степен да й служат. Защото 
миговете на благоговеене са 
много по-ценни от месеци 
обучение в момента. Да 
се вслушват в собствени-
те ритми и в собствените 
си нагласи. Това, което ни 
подава вътрешният глас 
и всички други сигнали, 
които усещаме в душата си, 
ни настройват в правилната 
за организма ни честота 
– за пълноценно същест-
вуване, водещо до духовно 
удовлетворение. Сигурен 
съм, че всички българи 
от Обединеното кралство, 
които ни четат в момента, 
са настроени по подобен 
начин. Не е задължително 
човек да се прави на герой. 
Просто трябва да следва въ-
трешните си потребности. 
Ако те са решили, че тяхната 
реализация е в чужбина, 
това не ги прави по-малко 
българи. Те са в едни усло-
вия на свободно движение 
на хора и капитали, за което 
се борехме толкова много 
време, и те могат да бъдат по 
свой начин полезни както 
на хората около тях, така и 

на собствената си държава, 
ако решат. 

Работя със световни 
звезди от музиката, 
защото те споделят 

моите идеи и 
послания

Стигаме и до музиката. 
Създател сте на Intelligent  
Music  Project, с блестящ 
пети албум и сега шести 
предстои да излезе. Какво е 
мястото на музиката във 
Вашия живот и защо един 
лекар, бизнесмен, филан-
троп, стига до музиката?

- По две причини. Едната 
е, че ми е голяма страст, а 
другата е, че е неразделна 
част от посланията, които 
се опитвам да отправям. 
Ако правя нещо във фон-
дацията си, бих могъл да го 
обяснявам и на универсал-
ния език на музиката със 
стремежа да достигнем до 
много хора. Освен това аз 
изпитвам удовлетворение 
от реализацията на музи-
калните си идеи – от идея до 
краен продукт, с участието 
на световноизвестни звезди. 
Аз се забавлявам, от една 
страна, от друга – искам 
децата ми да израснат с 
тези послания, с тези идеи. 
И това да е алтернатива на 
чалгизацията и опростач-
ването. Това не означава, 
че ще съдя който и да било, 
или че някой трябва непре-
менно да слуша някакъв тип 
музика. Напротив, това е 
моят личен принос, моята 
лична позиция. И ако някой 
реши да я следва, смятайки, 
че примерът ми е на човек, 
който е със сравнително 
успешна кариера, той е до-
бре дошъл. Още повече че 
стават изключително убеди-

телни посланията, когато са 
правени от световни супер 
звезди, каквито обикновено 
доминират в моите проекти. 
Те са нарочно поканени, на-
рочно са проверени за идеи-
те. Защото, ако не харесват 
това, което правят, те няма 
да си поставят имената под 
тези проекти. А аз работя 
с хора от световна класа 
по основната причина, че 
те споделят моите идеи и 
искат да подават послания, 
каквито и аз имам желание 
да споделя с публиката си. 

Да открехнем завесата 
за шестия албум, песни, 
писани по време на ковид 
кризата. Какво е послани-
ето, което отправяте с 
този албум?

- Посланието е за градив-
ност и конструктивност в 
мисленето. За концентра-
ция върху умението да сме 
от полза, да се грижим за 
хората около нас. „Съзида-
ние” се нарича на български 
този албум. Това означава, 
че когато се научиш от 
нищо нещо да правиш, как-
вото сме принудени много 
често в развитието си да 
правим, когато се научиш 
да не гледаш в паничката 
на другия, а да реализираш 
себе си в полза на хората 
около теб, тогава нещата 
започват да се получават. 
Започваш да влизаш в един 
нов кръг, по-висока степен 
на орбита, която води до 
магия. И тези послания 
смятам, че са много раз-
бираеми. Хората, които 
слушат досегашните ми 
албуми, винаги могат да 
направят паралел. По подо-
бен начин съвсем сериозно 
възприемаме участието си 
в общественото развитие, 
включително и с музиката. 

Вярвайте в 
собствените си 

възможности, не сте 
родени случайно

Да завършим това ин-
тервю с едно пожелание 
към нашите читатели

- Да не забравят, че вяр-
ващият в себе си човек е ус-
пешен. Особено когато е на 
фона на добри намерения. 
Вярвайте в собствените си 
възможности. Не забравяй-
те, че не сте родени случай-
но. И ще видите, че с  една 
полезна ефективност всеки 
ден ще получавате един нов 
живот, за който вярвам, че 
всички сте мечтали.
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“Ugly Cry” – така е озагла-
вена новата песен на Викто-
рия, българската сензация 
на Евровизия. Песента е 
създадена по време на му-
зикалния лагер за конкурса 
в Лондон, където Виктория 
и едни от най-добрите про-
дуценти и композитори във 
Великобритания работиха 
по потенциалните песни за 
конкурса. 

“Ugly Cry” е  една от пе-
сните, с които България 
може да вземе участие на 
най-зрелищната музикална 
надпревара в света. Това 
потвърди и самата певица 
с пост в Инстаграм. Спо-
ред правилата на конкурса, 
всяка песен, която е публи-
кувана след 1 септември, 
може да вземе участие през 
месец май, когато близо 200 
милиона души ще вперят 
поглед към артистите на 
Евровизия 2021.

Новата песен на Виктория 

е третата, която тя предста-
ви през 2020 година. През 
март българската певица 
впечатли Европа с хита си 
от Евровизия ”Tears Getting 
Sober” и покори едни от 
най-престижните междуна-
родни музикални класации, 
а след отмяната на конкурса 
тя зарадва своите фенове с 
песента “Аlright”. 

Паралелно с това про-
дължава и подготовката 
на Виктория за Евровизия 
2021, където тя ще има 
възможността да представи 
България пред близо 200 
милиона зрители от цял 
свят. По-рано този месец 
българската музикална на-
дежда и вицепремиерът 
и министър на туризма 
Марияна Николова прове-
доха среща, на която стана 
ясно, че Министерството 
на туризма ще подкрепи 

българското участие на 
Евровизия 2021, а Виктория 
от своя страна ще бъде едно 
от лицата на държавата ни 
пред света. 

Според правилата на 
конкурса, всяка песен, ко-
ято е публикувана след 1 
септември, може да вземе 
участие през месец май. 
Официалното видео на 
“Ugly Cry” може да се види 
тук: ttps://www.youtube.com/
watch?v=9l8HFrI_GGA.

Българската делегация и 
екипът на Виктория отново 
ще използват доказалия се 
метод за вътрешен избор 
на песента. Точно той беше 
предпоставката България 
да постигне едни от най-
големите си успехи в кон-
курса. Финалното решение 
ще бъде обявено през месец 
март.

За музикалното видео на 

“Ugly Cry” Виктория отново 
се доверява на талантливия 
режисьор Виктория Кара-
колева и опитния оператор 
Росен Савков, с които засне 
и предходните си два про-
екта. Това е една от най-ма-
щабните продукции, които 
са реализирани в България 
през 2020 година. Песента и 
видеото към нея разказват 
за тежката страна на славата 
и за цената на това да запа-
зиш себе си.

“Зад реализацията на 
този клип стои огромен 
труд. Отне ни повече от 18 
часа, за да заснемем всичко, 
което бяхме планирали. 
Подобни мащабни снимки 
в условията на световна 
пандемия изобщо не са лес-
ни, но се справихме и съм 
много горда с това!”, каза 
Виктория.

Впечатляващата хорео-

графия във видеото е дело 
на Деян Георгиев, а в про-
дукцията се включват над 15 
танцьори. За стила на Вик-
тория във видеото се гри-
жи талантливият стилист 
Гроздан Михайлов, който 
стои и зад визиите ù от ви-
деото за Евровизия “Tears 
Getting Sober”. Ефектните 
декори във видеото са част 
от студиата на UFO Filmand 
Television Studio - едно от 
най-модерните в България. 

Междувременно органи-

заторите от Европейския 
съюз за радио и телевизия 
обявиха, че жребият от 2020 
година ще бъде използван 
и за следващото издание на 
конкурса, което означава, 
че Виктория и България ще 
вземат участие във втория 
полуфинал на 20-и май.

Евровизия 2021 ще се 
проведе на 18, 20 и 22 май в 
нидерландския град Ротер-
дам и ще бъде предавана на 
живо по БНТ 1 от 22:00 часа 
българско време.

АЛБИОН

Тя е създадена по време на музикалния 
лагер на конкурса в Лондон

Българската сензация на Евровизия Виктория 
представи новата си песен „Ugly Cry”
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Фондът за възстановява-
не на културата ще върне 
балната зала на Blackpool 
Tower до предишната й сла-
ва. За нея се отпуска безвъз-
мездна помощ в размер на 
764 000 лири. Средствата са 
от правителствения фонд за 
възстановяване на култура-
та, който е в размер на  1,57 
милиарда лири.

Със средствата ще се въз-
становят мазилките, за да се 
върне емблематичната зала 
на Блекпул Тауър до бившия 
й блясък.

Новината беше съобщена 
от министъра на културата 
Оливър Даудън.

Балната зала е отворена за 
първи път през 1894 г. и има 
богата история като дом на 
британските бални танци. 
Милиони зрители знаят 
грандиозното място от 19-и 
век като мястото на ежегод-
ната специална бална зала на 
Strictly Come Dancing.

Безвъзмездните средства 
в размер на 764 000 бри-
тански лири, предоставени 
на Съвета на Блекпул от 
името на Министерството 
на цифровите технологии, 

културата, медиите и спор-
та, ще дадат възможност на 
легендарното място да се 
извърши цялостен ремонт 
и реставрация на тавана на 
балната зала и мазилките. 
Работата ще бъде извърше-
на през текущия период на 
затваряне на сградата и ще 
осигури работа на местни 
специалисти.

„Балната зала на Blackpool 
Tower е емблематичен дом за 
британски танци повече 
от век. Фондът за възста-
новяване на културата ще 
помогне за възстановяване-
то на тази красива бална 

зала, така че да може да 
носи наслада и на поколени-
ята напред“, каза министър 
Оливър Даудън.

Блекпул заема 
специално място в 
сърцето на всеки 

бален танцьор в света
„Това е град, потопен в 

историята на балните тан-
ци и всички се надяват да 
танцуват един ден там. Аз 
спечелих трите си  британ-
ски професионални латино 
първенства в Блекпул, тит-
ли, които ценя. Радвам се да 
науча за правителствената 
инвестиция за подпомагане 
на възстановяването на 
една от историческите ба-
лни зали на Блекпул, всички 
от които съхраняват споме-
ните и историята на бална-
та танцова индустрия. Бла-
годаря ти, Оливър Даудън, 
депутат, все още ти дължа 
този урок ча-ча-ча!“, каза 
Шърли Балас, шампион по 
латиноамерикански танци.

Съдията Антон дю Беке 
също приветства новината 
за ремонта на залата. 

„Колко прекрасно е да 
чуя новината за инвести-
цията в Tower Ballroom  в 
Блекпул.  Това е важно фи-
нансиране за поддържане 
на изкуството на балните 
танци живо за поколения-
та напред! Продължавай-
те да танцувате!“, каза 
той.

Балната зала играе из-
ключително важна роля в 
историята и популярната 
култура на страната в про-
дължение на повече от 125 
години, като се започне от 
това, че е забележителност 
в британската архитектура 
и туризъм и се стигне  до 
специалното място, което 
тя заема в сърцето на стра-
ната като емблематично 
място за танци.

„Прекрасни новини! Зна-
чението на балните танци 
за град Блекпул е трудно да 
се определи количествено. 

Добавете към това истори-
ческата стойност на самата 
бална зала. Това е страхо-
тен жест от правителството 
на Великобритания“, заяви 
Марк Лън, президент на 
Асоциация на организато-
рите на танци.

Исторически обекти, ор-
ганизации на изкуството 
и култ урни обекти във 
всичките четири нации се 
възползват от най-голяма-
та еднократна инвестиция 
на правителството на Ве-
ликобритания в културата 
със 188 милиона британски 
лири, предназначени за де-
легираните администрации 
- 97 милиона лири за Шот-
ландия, 59 милиона за Уелс 
и £33 милиона за Северна 
Ирландия. Това е в допъл-
нение към 500 милиона 
британски лири, отпуснати 
вече в цяла Англия. Това 
финансиране им позволява 
да увеличат вече наличната 
подкрепа за секторите на 
изкуствата и културата във 
всяка държава.

Домът на британските танци ще 
получи 764 000 лири от фонда за 
възстановяване на културата

АЛБИОН

Връщат блясъка и славата на 
балната зала на Blackpool Tower

БГ БЕН 

158-метрова е кулата на 
Blackpool Tower, която е 
открита през 1894 г.  Тя все 
още има най-високата из-
куствена точка за наблюде-
ние в северозападната част 
на Великобритания. Този 
архитектурен  шедьовър е 
вдъхновен от Айфеловата 
кула. Изработен е от по-
вече от 2500 тона желязо 
и пет милиона кирпичи от 
Акрингтън.

А  б а л н а т а  з а л а  н а 
Blackpool Tower е истинско 
бижу. Тя е проектирана от 
Франк  Мачам.Първият 
орган на Wurlitzer е инста-
лиран в балната зала през 
1929 г. 

Залата е дом на прес-
тижни фестивали за бални 
танци в продължение на 
над 100 години и се смята 
от всички за дом на балните 

танци.
При първото посещение 

няма как да не ви спре дъ-
хът - трябва да сте готови 
да се изгубите в един свят 
на елегантен чар и изискана 
красота. Датираща от 1894 
г., балната зала в Blackpool 
Tower е световноизвестна 
със своя уникален пружи-
ниращ дансинг и ефектна 
архитектура. И до днес 
остава мечтана дестинация 
за феновете на танца от цял   
свят.

Едно от строгите правила 
на балната зала е гласяло, 
че господата не могат да 
танцуват, освен ако не са 
с дама.

През декември 1956 г. 
балната зала е силно повре-
дена от пожар, по време на 
който дансингът е унищо-
жен заедно с ресторанта от-
долу. За възстановяването 
й са били необходими две 

години и 500 000 паунда.
Подът на балната зала се 

състои от 30 602 отделни 
блока от махагон, дъб и 
орех.

Със сигурност посеще-
нието в Blackpool Tower 
Ballroom е преживяване, 
което никога няма да забра-
вите. Ще бъдете очаровани 
от магията на залата и ще 
искате да се връщате отно-
во и отново, както правят 
много от досегашните по-
сетители.

В момента обаче кулата 
е временно затворена в съ-
ответствие с новите насоки 
на правителството за борба 
с Covid-19. 

През това време балната 
зала ще се ремонтира. А кой 
знае? Може още следващата 
година коронавирусът да си 
отиде от лицето на света и 
отново да дойдат времена 
за бални танци…

    Едно от
най-великолепните 

места за танци…

Историята
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БГ БЕН 

От 2 декември, когато 
ще отпаднат националните 
ограничения срещу раз-
пространението на корона-
вируса в Англия, ще действа 
тристепенна локална систе-
ма с мерки. Чрез нея за все-
ки регион ще се определят 
ограниченията и ясно ще 
се дефинира какво може и 
какво не може да се прави 
във всяко едно ниво.  

Британските здравни вла-
сти обаче посочват, че не 
трябва да се пренебрегват 
и основните правила, неза-
висимо от нивото на огра-
ничения, което се въвежда 
в даден район. Правилото 
„Ръце. Лице. Простран-
ство.“ е основно и то трябва 
да се спазва винаги. Това 
означава, че ръцете винаги, 
когато е възможно, трябва 
да се мият в продължение 
на поне 20 секунди. Второто 
правило касае използването 
на покритие за лице в затво-
рени помещения, където 
социалното дистанциране 
е трудно и където ще вле-
зете в контакт с хора, които 
обикновено не срещате. 
Спазването на социална 
дистанция от 2 метра между 
хората, с които не живеете, е 
една от най-важните мерки. 
Респективно разстоянието 
трябва да е от метър, ако сте 
с допълнителни предпазни 
средства, като например 
маски за лице. 

Британското правител-
ство въвежда локални нива 
на ограничения след отпада-
нето на националните, тъй 
като е необходим диферен-
циран подход в различните 
части на страната, където 
има и различен процент на 
заболеваемост и разпрос-
транение на Covid-19.

Тези нива ще бъдат утвър-
дени, за да се предотврати 
отново скок на коронави-
русни инфекции. От пра-
вителството обясниха, че 
точно социалният контакт 
разпространява вируса. 
Затова се налагат тези ло-
кални ограничения, като 
към най-строгите мерки 
ще се пристъпва само в 
районите, където вирусът е 
най-разпространен или къ-
дето се наблюдава по-рязко 
нарастване на процента на 
заразените.

Правителството се анга-
жира да осигури правилни-
те нива на намеса в съответ-
ните места, за да може да се 
управляват възникналите 
огнища и да се поддържа 

коефициент R под 1.

Системата включва 
три нива на местни 

ограничения
Правителството има анга-

жимент да обяви нивото на 
всяка област. Лесна провер-
ка може да се направи чрез 
използване на пощенски 
код, като така ще се инфор-
мирате за ограниченията 
във вашия район или в този, 
който планирате да посе-
тите. Приложението NHS 
COVID-19 ще бъде актуали-
зирано на 2 декември.

Новите правила ще влязат 
в сила от сряда (2 декември). 
Нивата представляват ръ-
ководство, което определя 
какво можете и какво не 
можете да правите във всяко 
едно от тях. И за трите обаче 
са валидни някои правила, 
а именно: използването на 
маски за лице в обществени 
места на закрито, спазване 
на мерките за безопасна сре-
ща с други хора. Училищата, 
университетите, колежите и 
детските заведения остават 
отворени на всички нива. 

Една от препоръките е 
да се ходи пеша или да се 
използва велосипед, където 
е възможно, а също и да 
се избягват натоварените 
часове и маршрути, когато 
се налага да пътувате.

Очаква се всички отворе-
ни предприятия и места да 
следват сигурните насоки  
за защита от Covid-19 на 
клиенти, посетители и ра-
ботници. 

Бизнесите, които 
могат да останат 

отворени във всички 
нива, са следните:  
 Основни и несъщест-

вени обекти за търговия 
на дребно, включително 
вътрешни и външни пазари.
  Някои развлекател-

ни и спортни съоръжения 
като фитнес зали, спорт-
ни игрища и съоръжения, 
развлекателни центрове, 
танцови студиа, голф иг-
рища, басейни, центрове за 
езда, детски площадки на 
открито, но при спазване 
на съответните правила за 
социален контакт във всяко 
ниво. Груповите дейности 
и занимания на закрито не 
трябва да се провеждат на 
ниво 3.
 Услуги за лични грижи, 

които предполагат по-бли-
зък контакт като фризьо-
ри и бръснари, салони за 
красота, за татуировки, за 

маникюр, за масажи, спа 
центрове и козметични ус-
луги, а също и солариуми.
  Обществени сгради 

като библиотеки, читалища 
и зали. 
 Центрове за рецикли-

ране и отпадъци, обществе-
ни тоалетни, паркинги.
  Основни обществени 

услуги като NHS и меди-
цински услуги, съдилища и 
центрове за работа.
  Места за поклонение 

- общото поклонение вече 
може да се възобнови при 
спазване на съответните 
правила за социален кон-
такт във всяко ниво.
 Всеки, който може да 

работи от вкъщи, трябва да 
го направи. Когато това е 
невъзможно, хората трябва 
да продължат да пътуват до 
работното си място. 

Различни 
ограничения в трите 

нива, какво трябва да 
знаем?

При него се предвижда да 
не се общува в групи, които 
са по-големи от 6 души. Това 
важи за пространствата на 
закрито и открито. Извест-
но е още като “правило на 
6”. В това ниво фирмите и 
местата могат да останат 
отворени по сигурен за 
хората начин. Има обаче 
специални изисквания към 
хотелиерския бранш и обек-
тите, продаващи храни или 
напитки за консумация на 
място. За помещенията, в 
които се предлага алкохол, 
собствениците са  длъжни 
да осигурят сервиране на 
маса. Също така те трябва 
да спрат да приемат поръчки 
след 22 часа. След този час 
обектите могат да продават  
храни и напитки, но само 
чрез доставки.

Ранното затваряне (до 
23:00 часа) се отнася за кази-
на, кина, театри, концертни 
зали, музеи, боулинг зали, 
увеселителни аркади, за-

бавни панаири, тематични 
и приключенски паркове, 
дейности и бинго зали. Ки-
ната, театрите и концерт-
ните зали могат да останат 
отворени след 23:00, за да 
завършат представления, 
които започват преди 22:00.

Събитията на открито и 
на закрито (представления 
и концерти) могат да се про-
веждат при капацитет под 
50%. Съответно се допуска 
присъствието на 4000 души 
на открито или 1000 души 
на закрито. Това правило 
важи също и за допускане-
то на зрители до спортни и 
бизнес събития.

Ниво 1 предвижда места-
та за поклонение да останат 
отворени, но не трябва да 
присъствате или да общу-
вате в групи с повече от 6 
души, докато сте там. Сват-
бите и погребенията могат 
да продължат с ограничения 
за броя на присъстващите 
.15 души могат да присъст-
ват на сватбени церемонии 
и приеми, 30 души на по-
гребални церемонии и 15 
души на свързани възпоме-
нателни събития. В ниво 1 
се разрешава организиран 
спорт на открито, занима-
ния с физическа активност 
и упражнения. Този род 
дейности на закрито също 
могат да се провеждат, но 
ако се спазва „правило на 6”. 

Ако живеете в район от 
ниво 1, но ви се налага да пъ-
тувате до такъв с по-висока 
степен на локални ограни-
чения, трябва да следвате 
правилата за този район, 
докато сте там. Избягвайте 
пътувания до или нощувки 
в зони от ниво 3, освен ако 
не е много належащо.

То е предназначено за 
райони с по-високо или 
бързо нарастващо ниво на 
инфекции, където трябва 
да бъдат въведени някои 
допълнителни ограничения. 
На първо място - не трябва 
да общувате с никого на за-
крито, с когото не живеете 

или който не е във вашия 
балон за подкрепа. Това 
правило важи, независи-
мо дали сте у дома или на 
обществено място. Също 
не се разрешава да общу-
вате в група с повече от 6 
души навън, включително 
в градини или публични 
пространства. Заведенията 
и баровете трябва да се за-
тварят, освен ако не работят 
като ресторанти. Обектите 
за гостоприемство могат да 
сервират алкохол само със 
значителни ястия. 

Ранното затваряне (23:00) 
се отнася за казина, кина, 
театри, музеи, боулинг зали, 
увеселителни аркади, раз-
влекателни зали, тематич-
ни паркове, приключенски 
паркове и дейности и бинго 
зали. Кината, театрите и 
концертните зали могат да 
останат отворени след 23:00, 
за да завършат представле-
ния, които започват преди 
22:00. Публичното присъст-
вие на събития на открито и 
на закрито (представления 
и шоута) е разрешено, но 
е в сила ограничението да 
се заемат по-малко от 50% 
от местата, или 2000 души 
на открито и 1000 души на 
закрито. Правилото важи 
за зрителите на спортни и 
бизнес събития.

Местата за поклонение 
остават отворени, но не 
трябва да общувате с хора 
извън вашето домакинство 
или балон за подкрепа, до-
като сте там на закрито. И в 
ниво 2 сватбите и погребе-
нията могат да продължат 
с ограничен брой на при-
състващите. За сватбените 
церемонии се допускат 15 
души. Толкова могат да при-
състват на възпоменателни 
събития, а на погребалните 
церемонии могат да се събе-
рат до 30 души. 

Организираните спортни 
занимания на закрито ще 
бъдат разрешени само ако 
е възможно хората да из-
бягват смесване с такива, с 
които не живеят заедно.

То се въвежда за райони 
с много високо или много 
бързо нарастващо ниво на 
коронавирусни инфекции, 
където са предвидени по-
строги ограничения. При 
него не трябва да се срещате 
на закрито или на повечето 
места на открито с никого, 
с когото не живеете или 
който не е във вашия балон 
за подкрепа, включител-
но и в частни градини. Не 
се разрешава общуване в 
група с повече от 6 души 
на открито, в това число 
паркове, плажове, общест-

вени градини,  обекти от 
културното наследство или 
замъци, а също и спортни 
съоръжения. 

Местата за гостоприем-
ство като барове, пъбове, 
кафенета и ресторанти се за-
тварят при това ниво. На тях 
е разрешено да продължат 
продажбите чрез доставка.

Обектите за настаняване 
като хотели, къмпинги и 
къщи за гости също трябва 
да се затворят при ниво 3. 
Има няколко изключения, 
например за тези, които 
ги използват като основно 
местоживеене, и тези, които 
трябва да бъдат настанени, 
когато са по работа, за обра-
зование и обучение.

Затварят се развлекател-
ните и туристическите обек-
ти. Това включва закрити 
игрални центрове и зони, 
казина, бинго зали, алеи 
за боулинг, пързалки, раз-
влекателни аркади и играл-
ни центрове за възрастни, 
кина, театри и концертни 
зали, също и закритите 
атракции на местата за раз-
влечения на открито.

Допуска се съоръженията 
за отдих и спорт да продъл-
жат да работят, но групо-
вите упражнения (включи-
телно фитнес и танци) не 
са разрешени. Сауните и 
парните бани също трябва 
да се затворят. Не се разре-
шава публично присъствие 
на спортни събития или 
представления на закрито 
и не трябва да се провеж-
дат големи бизнес събития. 
Елитните спортни събития 
могат да продължат да се 
провеждат без зрители. Го-
леми събития на открито 
(представления и концерти) 
не трябва да се провеждат.

И при ниво 3 местата 
за поклонение остават от-
ворени, но не трябва да 
присъствате или да общу-
вате с никого извън вашето 
домакинство или балон за 
подкрепа. Сватбите и погре-
бенията могат да продължат 
с ограничения за броя на 
присъстващите, които са 
валидни и за предходните 
две нива.

Организиран спорт на 
открито и заниманията с 
физическа активност и уп-
ражнения могат да продъл-
жат, но контактна дейност с 
по-висок риск не трябва да 
се провежда. Не се допуска 
организираният спорт на 
закрито, заниманията с 
физическа активност и уп-
ражнения.

Следвайте определените 
насоки и мерки, защото 
това ще гарантира вашата 
безопасност и тази на близ-
ките ви. 

АЛБИОН

Локалната система заменя 
досегашните национални мерки

В Англия въвеждат три нива на местни 
ограничения в борбата с коронавируса

Ниво 1

Ниво 2

Ниво 3
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Ние от адвокатска кантора Осборнс с повече 
от 40 годишен юридически опит  предоставяме 
безплатен съвет относно предявяването на иск за 
финансово обезщетение ако сте пострадали при 
трудова злополука, пътен инцидент или в резултат 
на медицинска небрежност.

Свържете се с нас и говрете на български на: 
Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013 
Snezhina.yankova@osborneslaw.com
Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Специалисти по искове 
за обезщетение

“Огромно благодаря на Снежина Янкова и нейния 
екип. Карате ме да вярвам, че чувствата и емоциите 
на хората са нещо, от което другите все още се 
интересуват! Беше голямо удоволствие да използвам 
услугите ви!”
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От Христос Хаджипапас

Ще разкажа за водещата 
по телевизията, но преди 
това ще ви се представя. 
Аз съм един вид медиум, 
майстор в проникването в 
личностите на другите, в 
разчитането на тайните им. 
Понякога на мотивите им. 
Всичко това безкористно, 
без отплата. Единствената 
ми печалба е да постигам 
целта си, да потвържда-
вам диагнозата си, да се 
доказвам като добър психо-
аналитик, макар че нямам 
официална тапия за нищо 
подобно. Наградата ми е 
само пред мен самия, не го 
правя за трети лица, защо-
то не обичам да одумвам. 
Нито да получавам браво 
от някого. Чисто и просто 
съм маниак на истината, 
въпреки че не ме интере-
суват никакви баналности. 
Те са за водачите на тълпи-
те, демагозите, крадливите 
банкери, професионалните 
политици, високопоставе-
ните попове, учените и тех-
ниците, които ремонтират 

хладилни камери. Моята 
работа е не замразяването, 
а размразяването. С по-
следното миризмите се ос-
вобождават. Вманиачен съм 
да постигна целта си, дори 
и ако е заложена кариерата 
ми, авторитетът ми в обще-
ството, дори и ако трябва 
някои да ме обвинят в заго-
вор – докато търсят някаква 
тяхна привидна хармония. И 
няма да прибягна до непри-
емливи трикове под масата, 
както правят те с парите и 
със съдбите ни. Интересува 
ме въобще необичайното. 
Това, което не могат да видят 
обикновените хора, дори 
когато им избожда очите 
и което безпогрешно ни 
пронизва от край до край, 
подобно на онези пласт-
масови микрочастици от 
глобалното замърсяване на 
океаните. В същото време, 
от другата страна на монета-
та, например, е привлекател-
ната метаморфоза на една 
незначителна телевизионна 
водеща, която каналът ù 
почти не показваше. И ко-
ято влиза в живота ни като 

благотворен лъч светлина и 
красота.

Внезапно Андриани се 
появява. Беше в сутрешно 
предаване с един известен, 
добър журналист, няколко 
години по-млад от нея - 
да представят актуални-
те теми от деня. По време 
на дебюта им, но и през 
следващите дни, ми беше 
трудно да ги наблюдавам: 
неравни, некоординирани, 
той със самочувствие, от 
което обаче сътрудничката 
му беше лишена. Понякога 
се смеех на мисълта, че са 
впрегнали кон с вол. Тя не 
вървеше в крачка с него. 
Сякаш се криеше някъде, за 
да му отстъпи, ще речеш, от 
безполезното си време. Все 
едно искаше да се скрие за 
малко, да остане незабеляза-
на за някоя и друга секунда 
далеч от обектива. Той пък 
се опитваше да я насърчи, да 
ù даде криле. Да я повдигне 
малко, вероятно забелязвай-
ки скритите ù възможности. 
В някакъв момент беше 
променил даже името ù и я 
наричаше Андрия. Веднъж 
дори се обърна към нея 
със „скъпа Андрия“. Само 
„мила“ липсваше. Постепен-
но тя набра скорост. Започна 
да си иска своето време, да 
се гримира по-малко и така 
сваляше маската си на пред-
намерена простота, ставаше 
по-миловидна, с осветено 
лице, привлекателна. От 
ден на ден правеше големи 
скокове. Устните ù леко се 
увеличиха и се преобразиха 
хармонично в цвета на кос-
тюма ù. Много по-подготве-
на в работата си, понякога 
тя го прекъсваше. Дори от 
време на време му се нала-
гаше, защото принадлежеше 
към постоянния персонал, 
докато той беше обикновен 
външен сътрудник. Конят 
и волът бяха заменени с 
два състезателни коня, ме-
теорити, които осветяваха 
пътя към целта си. Ноздри-
те ù незабележимо се бяха 
разширили. Беше явно, че 
вътре в тях се беше скрил 
Химерос* - един образ на 
страстта, който само детек-
тив като мен можеше да раз-
чете. Останалите си нямаха 
идея за това преобразяване 
и за уникалната ми находка.

Предаването набра инер-
ция. Благодарение на него 

каналът завоюва най-висо-
ката гледаемост в сутреш-
ния пояс. Надмина и най-
популярното предаване на 
държавната телевизия с 
една много хубава жур-
налистка, която, наред с 
великолепните си гърди и 
сладките си приказки, пред-
ставяше разнообразни теми 
за човешкото поведение: 
детска престъпност, дет-
ска порнография, тормоз в 
училище, сексуален тормоз, 
импотентност, колко пъти 
правим секс седмично, лю-
бовни измами, медицински 
теми, чудесата като част от 
живота ни, плачеща икона 
на Богородица и др.

Още нещо, което никой 
зрител не беше забелязал, 
беше мимолетното докосва-
не на ръцете им под масата; 
когато обективът направи 
грешка, подобно на демона 
на печатницата, и пока-
за нея, с леко зачервено 
лице, а пръстите им да се 
преплитат или привличат, 
ниско по средата на масата, 
по-решително, отколкото в 
картината „Сътворението“ 
на Микеланджело, къде-
то Създателят сякаш със 
статично електричество 
в краищата на пръстите 
предава енергия на Адам. 
При все че някои изврате-
ни критици си фантазират 
нещо по-лукаво в чувство-
то на привличане между 
двамата мъжки. Това тук е 
демонът на обектива, както 
вече отбелязах. Но, подоб-
но на всички обикновени 
смъртни, не бях обърнал 
полагащото се внимание. 
А беше толкова логично. 
Толкова естествено. Той да ù 
предава прозорливостта си, 
силата на жестовете, на сло-
весната си мъжественост, 
благосклонно приемана от 
нейна страна. А тя на него 
сладостта на серотонина, 
която се разливаше не само 
по лицето и движенията 
му, но и по целия кадър. И, 

разбира се, сред зрителите. 
Очите ù блестяха, лицето ù 
ставаше красиво, желано. 
Беше махнала от деколтето 
си безвкусното кръстче и 
беше окачила един насто-
ятелен лъв, очевидно ней-
ната зодия. Или неговата. 
Откопча още едно копче на 
блузата си, без вече да крие 
крайчето на горящата си 
гръд. И това вече телесно 
усещане се разливаше към 
зрителите, които, без да го 
усетят, изглежда, че се про-
пиваха от един вид необяс-
нима наслада. Преживяваха 
някаква взета назаем, отра-
зена еротична еуфория, без 
да разбират действителната 
ù основа. Усещаха се просто 
щастливи, без причина. Ще 
речеш, че някой им накап-
ваше в чая някакъв еликсир 
на блаженството и отпус-
кането. Като капка пот от 
набъбналия ù пубис в мига, 
в който тя летеше на седмото 
небе. На никого не му ид-
ваше наум, че „набъбнал“ е 
толкова близо до диалектна-
та дума за „напращял“, тоест 
възбуден, че старогръцкият 
глагол „набъбвам“ завладява 
изцяло и неочаквано екрана 
им с неизречени фантазии.

Когато вече бях достиг-
нал до степен да наема аг-
ент да ги следи, за да даде 
накрая някакъв завършек 
на любопитството ми към 
„продуктивната любов“ на 
тази продукция, се случи 
неочакваното. В края на 
програмата, когато двамата 
журналисти се оттегляха 
от сцената, обективът ги 
последва и показа младият 
мъж да я милва по задника.

Мен, ако питате, този ма-
лоумник, операторът, пра-
вилно беше уволнен. Дори 
не му казаха причината - че 
отне цвета от предаването, 
обратно на бузите ù, които 
постепенно се зачервяваха 
по време на излъчването, 
и запрати популярността 
му до най-ниската точка, а 

корабът на еротичната уто-
пия – в плитчините.

Ако зависеше от мен оба-
че, щях да се справя с въ-
проса много дискретно. И 
предаването щеше да про-
дължи да процъфтява и до 
днес. Защото хората обичат 
и с готовност приемат любо-
вта, дори и без да разберат, 
когато тя им се поднася 
пестеливо на тайни дози, 
чрез визуални и хормонал-
ни фибри и с неподозирани 
капкомери; дори и от тела, 
които живеят в условията 
на суша, които не са при-
влечени от еротиката вече. 
Даже и от онези, които са я 
отхвърлили отмъстително 
като резултат на разочарова-
ние. И сред тях доскоро и от 
тялото на моя милост. Което 
в протеста си изгуби години 
на младост и живот... Жалко.

Затова ви казвам, че този 
господин трябваше да бъде 
осъден окончателно на ли-
шаване от любов. Както 
скитските енареи, които 
били наказани от Афродита 
за богохулство с атрофия на 
детеродните си органи.

Да беше изминала обаче 
най-много седмица и проз-
вучава дяволски саркас-
тичният звън на телефона. 
Разбрах. Отмъстително се 
чува гласът на детектива, ко-
гото този път бях направил 
глупавата грешка да наема:

- Скъпи маестро, прова-
лихте се с гръм и трясък да 
проникнете в личността и на 
тримата герои. Операторът, 
драги мой, е усетил, че губи 
почва под краката си, еро-
тичната си почва! С други 
думи, предусетил атрофията 
на страстта си да се стяга 
като примка около него. 
Затова и постъпил с такава 
скверност към богинята. Не 
е имал вече нищо за губене.

Превод: Петър Къдрев
(От подготвяната за пе-

чат от издателство „Бал-
кани“ книга с разкази на 
Христос Хаджипапас.)
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Христос Хаджипапас е 
роден в Кипър през 1947 
г. Следва ветеринарна ме-
дицина в София. Издал 
е стихосбирките “Ендос-
коп” (1969) и “Увод към 
трагедията” (1979), ро-
маните “Цветът на си-
ния хиацинт” (1989), “По 
пътечката на черната 
луна” (1993) и “В окото 
на змията” (2000), както и 
сборниците с разкази: “Го-
лямата лъжа” (1981), “На-

пълно нормален” (1984), “Любов в пещта” (2001), “Like 
a DiscusThrower” (2009) и “Несигурна стъпка” (2009). 

Романите “По пътечката на черната луна” и “В окото 
на змията” и сборниците разкази “Напълно нормален” 
и “Любов в пещта” са получили държавната литературна 
награда на Кипър. Книгите му са издадени от престижни 
гръцки издателства. Негови произведения са преведени 
на немски, руски, английски, български, испански, тур-
ски, румънски, албански и есперанто. Последният му 
роман - “В окото на змията”, е публикуван през 2003 г. от 
издателство “Балкани” в поредицата “Балканска библи-
отека” заедно с други значими балкански автори. Много 
негови разкази са публикувани в български списания 
и вестници. Заедно със съпругата си Василка Петрова-
Хаджипапа превеждат от български поезия, проза и 
театър. През 1988 г. списание “Неа Епохи” публикува по 
техни преводи “Малка антология на българската поезия”. 
Театралната организация на Кипър постави през 1981 
г. пиесата на Йордан Радичков “Опит за летене”, а през 
1999 г. Сатиричният театър в Кипър – “Последната нощ 
на Сократ” от Стефан Цанев.

Продуктивна любов
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Докато европейските 
държави затягаха мерките 
срещу разпространението 
на Covid-19, България не 
оцени риска и резултатите 
не закъсняха. Българската 
здравна система катастро-
фира челно под натиска на 
увеличаващия се брой на 
болните от коронавирус, 
които се нуждаят от хос-
питализация. Ежедневно се 
разкриват случаи за хора, 
които са починали пред бол-
ници или на път за лечебни 
заведения, разкарвани с 
часове в линейките. 

Почти 3000 са вече почи-
налите от Covid-19. Потвър-
дените случаи на заразени 
са над 120  000 в страната. 
Настанените в болници над-
хвърлят 6350, а в интензив-
ни отделения са настанени 
над 400 души. 

Неглижирането на опас-
ностите, които крие ковар-
ният вирус, води съответно 
и до почти пълно затваряне 
на България месец преди 
Рождество Христово. Ху-
бава работа, но българска, 
бихме казали с чиста съвест 
днес. И ако направим срав-

нение с другите европейски 
държави, които използваха 
месец ноември за да овла-
деят епидемията или поне 
напрежението над здрав-
ните системи, то българите, 
в частност и българското 
правителство, си мислеха, 
че нещата могат да се раз-
минат от само себе си.

Да, ама не…
Осъзнал пълната ката-

строфа на здравната сис-
тема, а може би и факта, че 
примката се затяга с всеки 
изминал ден, здравният 
министър Костадин Ан-
гелов предложи почти пъ-
лен локдаун – затваряне 
на училища, вузове, детски 
градини и ясли, нехрани-
телни магазини, ресторанти 
и заведения, с изключение 
на доставките на храни, 
спиране на провеждането 
на екскурзии.

“Ние не налагаме локдаун, 
всички ще го наложим. Тряб-
ва да се обединим в името на 

живота”, заяви здравният 
министър професор Ангелов.

Прозрение, което би зву-
чало достатъчно убеди-
телно, ако беше казано в 
точното време и на точното 
място. Но не и сега, когато 
цялото общество стана сви-
детел на брутални случаи 
на смърт на стълбите на 
болници…И то не където 
и да е, а пред университет-

ска болница във втория по 
големина град на България 
– Пловдив. Иначе в града на 
тепетата, според Областния 
кризисен щаб, кризата е 
овладяна. На думи може би, 
но реалността всъщност се 
оказва друга и тя е далеч от 
лачения пиар на държавни-
те чиновници. 

Защото в случая става 
въпрос за живот, човешки 

живот… незавиден в усло-
вия на пандемия от Covid-19 
в България.

Ако трябва да сме напъл-
но откровени, не всичко 
опира до управлението на 
страната. Става въпрос и 
за нивото на гражданското 
общество, което, да при-
помним, не вярваше много 
в съществуването на коро-
навируса. Болшинството 

от българите едвам дочака-
ха първите летни месеци, 
за да хукнат по морските 
курорти, забравили мас-
ки и противоепидемични 
правила. Кръчмите пра-
щяха по шевовете, а други 
скандираха „Оставка!“ и 
„Мутри, вън!“ по централни 
площади и улици. А докато 
това се случваше, никой 
не се сещаше, че са в сила 
противоепидемични мерки 
срещу Covid-19.

Факт, който идва да ни 
напомни, че в България 
всичко онова, срещу което 
се протестира, може да се 
„поправи“ само ако обще-
ството също играе по пра-
вилата. Иначе системата ще 
продължава да се сгромо-
лясва на всички нива, а с нея 
и много поколения българи. 

Който разбрал, разбрал. 
И променил… Ако не сега 
- кога? И на каква цена? 
На още трупове пред бол-
ниците? Добре е всеки да 
отдели пет минути и да даде 
чистосърдечно своите от-
говори. Тогава може би ще 
видим и надеждата в края 
на тунела…

БЪЛГАрИЯ

Натискът върху здравната система доведе до 
умиращи пред болниците пациенти с коронавирус

България катастрофира в 
борбата с Covid-19
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Πpeз пocлeдните две дeceтилeтия yчeнитe нaпpaвиxa 
peдицa вaжни oтĸpития и eĸcпepимeнти и пocтигнaxa 
интepecни peзyлтaти. Te измиcлиxa paĸeти зa мнoгoĸpaтнa 
yпoтpeбa, изпpaтиxa двa aпapaтa дo Mapc, oтĸpиxa възмoж-
нo oбитaвaни плaнeти извън нaшaтa Cлънчeвa cиcтeмa. 
Ocвeн тoвa ce пocтигнaxa oпpeдeлeни ycпexи в изyчaвaнeтo 
нa нaшaтa плaнeтa, нeйнaтa иcтopия и paзвитиe. Ето част 
от нaй-зaбeлeжитeлнитe пocтижeния нa yчeнитe в послед-
ните 20 години. 

Интернет

От създаването си до днес световната информационна 
система промени живота на хората. Днес живеем в обще-
ство с изключителен достъп до информация. Можем да 
твърдим, че най-скъпият продукт в света сега е инфор-
мацията.

Докато човек учи, мозъкът му развива нови 
клетки, след което унищожава някои от тях.
Учени от института „Макс Планк“ за човешко развитие 

в Берлин предлагат тази идея през 2017 година. Убиването 
на клетките не е толкова лошо, колкото звучи. Мозъкът 
просто премахва невроните, които не са съществени за 
запомнянето на новите знания.

Въздействието на безтегловността
През 2017 година учени от университета „Тъфтс“ из-

следват въздействието на безтегловността, като изпращат 
фрагменти от плосък червей на Международната космиче-
ска станция. След експеримента един от червеите се оказва 
двуглав, а други реагират странно на водата и се връщат с 
различни микробиоми в сравнение с останалите на Земята.

Мишки живеят с 35% по-дълго, ако се 
отстранят остарелите клетки

През 2016 г. в американската клиника „Майо“ в Рочестър 

е направено откритието, че ако на възрастни мишки бъдат 
отстранени износените клетки, които не могат повече да 
се делят, животът им се удължава средно с 25-35%.

Скоростта, с която се топят ледовете 

През 2016 година е установено, че скоростта, с която 
се топят ледовете, е по-голяма, отколкото предполагаха 
учените преди. Гигантските ледници на Гренландия и Ан-
тарктида се топят по-бързо. Някои от прогнозите са, че в 
следствие на повишаване на нивото на световния океан, 
цели градове и острови ще останат под водата.

Управляването на протези с помощта на 
мозъчни сигнали 

През последните години учените постигат значителни 
успехи в контролирането на автоматизирани части на 
тялото и компютрите с помощта на човешкия интелект.

Квантов скок в телепортацията
През 2016 г. китайски учени за първи път успяха да 

телепортират светлинните частици, наречени фотони от 
Земята в Космоса, използвайки огледала и лазери. Този 
огромен успех на квантовите физици може напълно да 
промени начина, по който се движи енергията, и инфор-
мацията по света.

Получаване на стволови клетки по етичен път
През 2007 г. учени накараха обикновени кожни клетки 

от човек да се държат като ембрионални стволови клет-
ки. Възрастните клетки се оказват такива, които могат да 
бъдат какъвто и да било друг вид клетки. Това откритие 
може да осигури така необходимите за терапевтични 
цели стволови клетки, без да се налага прибягването до 
клониране на ембриони.

Откриването на вода на Марс

Πpeз 2013 г. acтpoнoмитe нa HACA нaблюдaвaт 
ĸълбeтa пapa нa пoвъpxнocттa нa cпътниĸa нa Юпитep, 
Eвpoпa. Cъщaтa гoдинa мapcoxoдът нa HACA Сurіоѕіtу 
oтĸpи дoĸaзaтeлcтвa, чe Чepвeнaтa плaнeтa e нe caмo 
eдинcтвeнaтa плaнeтa oт Cлънчeвaтa cиcтeмa, ocвeн Зe-
мятa, нa чиятo пoвъpxнocт имa тeчнa вoдa и мoжe дa бъдe 
oбитaвaнa. Oттoгaвa ca oтĸpити и дpyги дoĸaзaтeлcтвa, чe 
нa Mapc имa тeчнa вoдa в пoнe eднo пoдзeмнo eзepo. Meceц 
нoeмвpи cъщaтa гoдинa физицитe oтĸpиxa 28 чacтици, 
нapeчeни нeyтpинo, дълбoĸo пoд лeдa нa Aнтapĸтидa. Te, 
cпopeд тяx, ca c пpoизxoд извън нaшaтa Cлънчeвa cиcтeмa.

Най-отдалечената планета – OGLE_TR-56b
Най-отдалечената планета, която е известна на астроно-

мите, се намира на 5000 светлинни години от Слънцето в 
съзвездието Стрелец. Екипът, направил откритието през 
2003 г., е ръководен от проф. Димитър Съселов, който е 
преподавател в Харвард, а планетата се нарича OGLE_TR-
56b.

През 2017 г. – междузвезден сблъсък 
Πpeз 2017 г. acтpoнoмитe cъщo тaĸa нaблюдaвaxa 

мeждyзвeздeн cблъcъĸ. Koгaтo двe нeyтpoнни звeзди 
ce cблъcĸaxa, yчeнитe ycпяxa дa видят ĸaĸ ce e пoявилo 
цялoтo злaтo във Bceлeнaтa. Ho 2017-a бe и тъжнa гoдинa 
зa acтpoнoмитe, ĸoитo бяxa пpинyдeни дa ce cбoгyвaт 
c aпapaтa Саѕѕіnі, ĸoйтo нaпpaви фaтaлнo пътyвaнe дo 
Caтypн пpeз oĸтoмвpи. B ĸpaя нa 2017 г. Aдминиcтpaциятa 
пo xpaнитe и лeĸapcтвaтa нa CAЩ (FDА) oдoбpи нoвa гeннa 
тepaпия зa нeзpящи пaциeнти.

2019-a - гoдинa нa oтĸpития в oблacттa нa 
изcлeдвaниятa нa Чepнaтa дyпĸa.

Πpeз юли 2019 г. япoнcĸи ĸocмичecĸи ĸopaб ĸaцнa 
нa пoвъpxнocттa нa acтepoидa Pюгy. 2019-a ce пpeвъpнa 
в гoдинa нa oтĸpития в oблacттa нa изcлeдвaниятa нa 
чepнaтa дyпĸa. Πpeз aпpил eĸипът нa Еvеnt Ноrіzоn Теlеѕ-
соре пyблиĸyвa пъpвaтa cнимĸa нa чepнa дyпĸa. Учeнитe 
oт HACA oтĸpиxa eĸзoплaнeтa извън нaшaтa Cлънчeвa 
cиcтeмa, ĸoятo мoжe дa бъдe oбитaвaнa.

Генетиците дешифрираха неандерталския 
геном

Авторите на проучването от Харвардския медицински 
колеж в Бостън и Института за еволюционна антропология 
в Лайпциг са установили, че геномът на изчезнал вид хо-
минид, известен като Денисов човек, съдържа необичайни 
отрязъци ДНК от друга човешка група. Находката може да 
е свидетелство за изцяло нов вид хоминиди, неизвестни 
на науката.

Непознатият вид е оставил следи в генома на Денисовия 
човек - изчезнал хоминид, чието съществуване е извест-
но само от останките от пръст и два зъба, намерени в 
Денисовата пещера в Сибир. Cлeд ĸaтo yчeнитe oтĸpиxa 
ĸocт oт пpъcт в пeщepa Дeниcoв, гeнeтицитe зaвъpшиxa 
дeшифpиpaнeтo нa нeaндepтaлcĸия гeнoм.

Източници: https://money.bg, https://www.vesti.bg

Откритията, които 
промениха живота ни

10 Forest Road E17 6JJ tel. 020 850 908 57

7 Wordsworth Parade N8 0SJ tel. 020 888 134 90

166 The Grove E15 1NS tel. 074 46 054 880

177 Tooting High Str. SW17 0SZ tel. 020 876 757 60

46 Longbridge Road IG11 8RT tel. 078 86 185 106 

Любими български закуски 
и баници

Боза, айран и много други

Работим и по заявка 
на клиента

Приемаме поръчки за вити баници, погачи и питки
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Коледа наближава... Този 
празник се очаква навсякъде 
по света. В различните стра-
ни се чества по различно 
време, с различни обичаи, 
но въпреки това Коледа ос-
тава любимият празник на 
милиони деца, а и възрастни 
по света. 

Коледа е любима на много 
хора заради начина си на 
празнуване. Събираш се с 
приятели и роднини, раз-
меняте си подаръци, разго-
варяте. Коледа не е символ 
само на сближаването, този 
празник носи със себе си и 
чудесата на коледния дух. 
Сигурно някои от вас не 
вярват в чудесата на Коле-
да. Други се питат какво е 
коледният  дух, трети вярват 
в него, но не искат да знаят 
какъв е! Може би такъв 
дух наистина няма, може 
би всичко е измислено от 
човешкия ум! 

Не е трудно обаче за миг да 
се освободим от ежедневие-
то и да повярваме в чудесата. 
За момент всички ние да 
се върнем в детството и да 
мислим пак като малките, 
невинните деца. Да повярва-
ме, че ако не заспим може и 
да видим Дядо Коледа да се 
промъква през комина, за да 
ни остави подаръците, за ко-
ито сме били послушни цяла 

година. Да се вълнуваме, 
украсявайки цялата къща 
с най-различни коледни 
украшения. 

Всъщност това е коледни-
ят дух! Той е този, който ни 
връща към старите невинни 
чувства, безгрижните весели 
игри, искрените  пожелания 
за здраве и повече щастие.

Мислейки за Коледа, ние 
се вълнуваме. Но защо? 
Защото може би усещаме 
магията на тази необикно-
вена атмосфера в зимната 
нощ. Защото  ние правим 
чудесата на Коледа, защото 
се чувстваме специални, 
изпълнени с любов и грижа. 
Коледният дух е представата 
за едно по-щастливо и спра-
ведливо бъдеще, изпълнено 
с обич и грижа. Нека повяр-
ваме в чудесата на коледния 
дух, защото така вярваме 
и на себе си. И ако ние сме 
чудесата на Коледа, нека да 
си останем такива. 

Ето някои признаци, ко-
ито издават, че магията 
на коледния дух вече ви е 
завладяла: 

В коледно настроение сте 
от края на октомври и вече 
правите мислени списъци с 
коледни подаръци.

Всичките ви зимни дрехи 
са с мотиви на еленчета, сне-
жинки и са преобладаващо 
червени.

Все по-често слушате ко-

ледни песни и си припявате 
„Jingle  Bells“.

Дебнете прогнозата за 
времето всеки ден и се мо-
лите за сняг. Това, което пре-
хвърча, снежинка ли беше?

Вие сте човекът в офиса, 
който  не оставя другите 
да забравят нито за миг, че 

Коледа наближава.
В дома ви още отсега ухае 

на мандарини, портокали и 
канела, не защото са ви тол-
кова вкусни, а защото искате 
по-скоро да се доближите до 
вкуса и аромата на Коледа.

Лампичките за коледни 
елхи  ви носят романтично 

настроение и  ви карат да 
възкликвате всеки път.

Украсявате дома си още 
в края на ноември с всички 
налични играчки, гирлянди, 
елхи и лампички.

Дали пък да не си пуснете 
„Сам вкъщи“ за N-ти път...

Източник: www.dw.com

КОЛеДА НАБЛИЖАвА...  

Въпреки пандемията 
коледният дух ни завладява 
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В България добре познат 
и обичан е Дядо Коледа, 
който раздава подаръци на 
добрите деца в празнична-
та нощ. Някога почитахме 
“внесения” от СССР Дядо 
Мраз и неговата внучка 
Снежанка. Това не са един-
ствените превъплъщения 
на добрия старец - всъщ-
ност по света има много 
негови варианти, ето част 
от тях: 

Санта Клаус - това е най-
популярният Дядо Коледа в 
западния свят. Облечен е в 
червени дрехи, с дълга бяла 
брада, вози се на летяща 
шейна, теглена от северни 
елени, и разнася подаръци, 
като влиза през комините 
на къщите. Основен по-
мощник в работата му е 
Рудолф - говорещ елен с 
червен нос. Санта Клаус 
живее на Северния полюс, 
където в работилницата 
му цяла година елфи пра-
вят подаръците за децата. 
Традицията повелява за 
добрия старец да се оставят 
бисквитки и чаша мляко на 
камината.

Юл Томте е шведският 

еквивалент на Дядо Коледа, 
дори е по-точно да се каже, 
че е неговият предшест-
веник. Той е малък гном, 
който разнася подаръци 
вечерта на Бъдни вечер 
и обикновено е облечен с 
червени дрехи.

Бефана и Бабо Натале - в 
Италия имат два основни 
празнични персонажа. Бе-
фана е стара жена, често 
е наричана „Коледната 
вещица”, защото язди мет-
ла. Преди да си тръгне, 
тя мете пода на къщата, 

като това символизира 
измитането на проблемите 
от изминаващата година. 
Бабо Натале е друг герой, 
който раздава подаръци на 
добрите деца, той е по-слаб 
и по-добре изглеждащ от 
Дядо Коледа, но също като 
него носи червени дрехи.

Увлин Увгун е монгол-

ският колега на Дядо Ко-
леда. Неговата история е 
по-дълга от християнските 
обичаи, той е бил пастир и 
затова носи гега. Шапката 
му е от лисича кожа и често 
е изобразяван с камшик в 
ръката. 

Хотейошо – макар че 
японците не са християни, 
те също имат еквивалент 
на Дядо Коледа - Хотейо-
шо. Той е дебел и усмихнат 

будистки монах, който раз-
нася подаръци за децата. В 
Япония новата година се 
отбелязва със 108 камбан-
ни удара. Най-популяр-
ният подарък за Коледа е 
кумада - бамбуков капан, 
който според традицион-
ните вярвания задържа 
щастието. Къщите се ук-

расяват с борови клонки, 
понеже борът е символ на 
дълголетието.

Синтерклаас в Холан-
дия раздава подаръци в 
нощта на 5-и срещу 6-и 
декември - Никулден. Той 
е митична фигура, бази-
рана на християнския св. 
Николай Чудотворец, и се 
смята, че от своя страна е 
първоизточникът на Санта 
Клаус (Дядо Коледа). Син-

терклаас е възрастен мъж с 
голяма бяла брада, облича 
се с червено наметало вър-
ху бяла или червена тога, 
носи пръстен с рубин и го-
лям церемониален жезъл. 
Той носи червена книга, 
в която е записано всяко 
дете и дали е било добро 
или лошо през изминалата 
година. 

Коледните веселяци  са 
исландската версия на 
Дядо Коледа. През векове-
те бройката им е варирала, 
но официално в момента се 
смята, че са тринадесет. Де-
цата слагат обувките си на 
первазите на прозорците и 
коледните веселяци слагат 
в тях подаръци или разва-
лени картофи в зависимост 
от поведението на детето 
през годината. Всеки от 
тринадесетте герои има 
име, собствена история и 
характер. Стюфур, напри-
мер, е много нисък и краде 
мръсни съдове, за да обере 
хрупкавата коричка по тях, 
а Хърйоаскелир се заба-
влява, като тряска врати, 
особено през нощта.

Източници:
https://po-sveta.com,
https://dariknews.bg

Как по света празнуват добрия старец

Д-р Мирена Василева
ПСИХОТЕРАПЕВТ

Семейни и брачни 
консултации
Проблеми на детското 
съзряване
Деца със специални нужди

 Страхови и панически 
състояния

Групова 
психотерапия 

за деца и възрастни
Тревожни и 

депресивни състояния
Зависимости 

(алкохолна, наркотична, 
хазартна и др.)

Тел. 07999334778 Email: mirenaavasileva@gmail.com

Индивидуални  
консултации
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За него Златю Бояджиев 
казва: „Животът е къс ден. 
Радостта е кратка. Затова 
виж слънцето, Цанко, ти 
идеш от света на званите. 
Дай на хората венци от 
слънчеви лъчи.“

Цанко Лавренов е ро-
ден на 24 ноември 1896 г. 
в Пловдив. Дядо му Лав-
рентий бил книжовник, 
преписвач на католически 
ръкописи. Преписал е и 
католическата преработка 
на Паисиевата история. 
Цанко Лавренов завършва 
Френски колеж в Плов-
див и частно художествено 
училище във Виена през 
1921/1922. През 1925 г. пъту-
ва до Италия да се запознае с 
изкуството на италианските 
художници. Като самоук 
художник  утвърждаването 
му сред възпитаниците на 
Художествената академия е 
свързано с много разочаро-
вания. За едни и същи кар-
тини в пресата се появяват и 
възторжени, и отрицателни 
отзиви. Оценили неговия 
изключителен талант, някои 
видни български творци 
му оказват безкористна 
подкрепа - помагат му да 
отиде до Атонските мана-
стири, където художникът 
навлиза надълбоко в све-
та на старобългарското и 
византийското изкуство. 
Самоукият художник има 
по-различно от канона све-
тоусещане, което показва в 
многобройните си платна. 

През 1963 г. Цанко Лавре-
нов е удостоен със званието 
„Народен художник”. Той 
е инициатор на битката за 
спасяването на старинната 

част на Пловдив заедно с 
Атанас Кръстев, известен на 
пловдивската общественост 
като Начо Културата. 

В колектив с други бъл-
гарски художници Цанко 
Лавренов   допринася за 
повишаване равнището 
на Пловдивския мострен 
панаир. Печели конкурси 
за емблема на Панаира и за 
оформление на българския 
павилион на Световното 
изложение в Париж през 
1937 г. Заедно с Данаил Де-
чев и Витко Бабаков урежда 
шест съвместни изложби 
(1926 - 1929) - още при пър-
вата от тях картината му 
“Иконописецът” е откупена 

за Градската художествена 
галерия в Пловдив. Това е 
първото му официално при-
знаване (1926) и важен етап 
в творческото му развитие. 
Основна тема на творчест-
вото му са старите градове 
и манастири, като изклю-
чително място в него заемат 
пейзажите и композициите 
от Пловдив.

Цанко Лавренов твори 
и в областта на графика-
та - известни са неговите 
12 “пловдивски пощенски 
карти гравюри (“Старият 
Пловдив”, „Хисар капия”, 
”Ламартиновата къща”, „Ку-
лата на Сахат тепе”, “Джам-
баз тепе”, “Имарет джамия”, 
“Новият мост на Марица” и 
други). Лавренов сътрудни-
чи на независимия инфор-
мационен вестник  “Победа 
(1930-1936) и с илюстрации 
на списание “Детски живот” 
(1930-1947). Изявява се като 
художествен критик и из-
следовател на изкуството, 
автор е на монографията 
“Златю Бояджиев” (1958) - 
художник, с когото го свърз-
ва близко приятелство.

Самоук художник, търсещ 
своя собствен творчески 
път, Цанко Лавренов пър-
воначално “рисува както 
може, сам, по усет, по собст-
вен избор”. Много трудно 
е било на младия творец 
да се ориентира бързо и да 
намери сам правилен път 
на художествено разви-
тие.  Затова най-ранните му 
творби представляват едно 
преминаване през различни 
стилове - от наивно-реалис-
тичен до модерния по онова 
време сецесион. Още тогава 

Лавренов съзнава, че това е 
най-лесният път, по който 
можеш да се плъзнеш към 
подражателство. Той чув-
ства, че западните модер-
ни художествени течения, 
колкото и да са популярни 
в България, остават чуж-
ди за неговия дух, защото 
са посети и отгледани на 
чужда почва. Те не носят в 
себе си онова, което се съ-
държа в понятията “родно 
българско”, затова младият 
художник се оглежда в бъл-
гарското църковно изкуство 
от последните няколко века.

Цанко Лавренов започва 
да обикаля из близките на 
Пловдив манастири. Най-
често гостува на Бачков-
ската обител, където освен 
стенописите, изучава и ръ-
кописите в манастирската 
библиотека. Пловдивските 
църкви, издигнати през Въз-
раждането, също са обект 
на неговите изследвания. 
Неколкократно посещава 

Рилския манастир, където 
открива своя истински учи-
тел – Захарий Зограф.

„Захарий Зограф в Бачков-
ския манастир беше истин-
ско откровение за мен. Това 
беше пътят, който търсех 
и по който исках да вървя”, 
споделя художникът.

Света гора, където ху-
дожникът пребивава през 
1935-1936 г., оказва силно 
влияние върху него. Цанко 
Лавренов прекарва дълго 
време в манастирските биб-
лиотеки, наблюдава иконите 
и стенописите, става свиде-
тел на живота на атонските 
монаси. Всичко това неусет-
но и за самия него се запе-
чатва в сърцето и душата му. 

„...Тихо е. Птиците са при-
тихнали, листата по дър-
ветата се притискат едни 
в други, за да не шумолят, 
защото внимават да не нару-
шат молитвеното съзерца-
ние на монаха, разхождащ се 
в двора на манастира.” Това 
е картината “Светогорски-
ят  манастир  Хилендар” от 
1942 година.

~~~~
„Доскоро, запленени от 

блясъка на западната ци-
вилизация, ние се бяхме 
отвърнали от своето и отре-
кохме много художествени 
ценности - плод на бъл-
гарския творчески гений. 
И днес дори много хора 
смятат старите български 
икони, пръснати по църкви 
и манастири, за изделия 
без художествена стойност, 
излезли от ръката на повече 
или по-малко сръчен зана-
ятчия. Като проява на този 
фалшив мироглед виждаме 
вече реалистично трети-
рани икони да изместват 
стария византийски стил.”

~~~~
„Мистицизмът е при-

същ на хората от Изтока 
и затова старите икони 
на Източната църква са 
пропити от силно религи-

озно чувство и аскетизъм. 
Образите на светиите не 
са образи на земни хора, те 
не са от земна плът и кръв, 
каквито са светиите на 
Католическата църква от 
Ренесанса насам.”

Тези размисли за право-
славната икона принадле-
жат на големия български 
художник Цанко Лавренов. 
Те навярно ще изненадат 
мнозина, тъй като Лавренов 
е известен преди всичко 
с пейзажите си от Стария 
Пловдив. Но връзката на 
художника с православ-
ното църковно изкуство е 
дълбока и трайна и тя стои 
в основата на добре по-
знатия уникален пейзажен 
художествен стил на Цанко 
Лавренов.

➢ Почитател и меценат 
на Лавренов е бил Богдан 
Филов, а сред приятелите 
му са Гео Милев и Златю 
Бояджиев. 

➢ „Златни кунки имаш”, 
хвалели го монасите от Све-
та гора, докато за месец 
рисувал там. Сигурно зато-
ва през 2000 г., за да бъдат 
представени в Солун, 50 
платна на именития плов-
дивчанин бяха застрахова-
ни от британския застрахо-
вател  “Лойдс” за $350 000.

Цанко Лавренов живее 
в Пловдив до 1940 година, 
след това се установява в 
София. Умира на 16 декем-
ври 1978 г. в столицата. Днес 
Художествената гимназия 
в града под тепетата носи 
неговото име.

Източници:
https://bg.wikipedia.org, 

https://opoznai.bg

ЛюБИМЦИ НА ПУБЛИКАтА

„Стила съм си постигнал 
с пот на челото“
Цанко Лавренов:

Цанко Лавренов пред своята картина „Селски панаир“, София, 
1968 г.

„Старият Пловдив”, 1930 г. („С тази картина станах художник”, казва художникът на брат си 
Ради.)

Паметник на Цанко Лавренов пред библиотеката на Академия-
та за музикално, танцово и изобразително изкуство в Стария 
град. Скулптор Данко Данков.

Цанко Лавренов в Бачковския 
манастир.

„Малка нощна музика“.



20 БГ БЕН 27 ноември 2020 г.
Брой 21 (439), Година XVII

БГ БЕН 

Една от най-често използ-
ваните думи в речника на 
всеки българин е „дано”. 
Дали за нещо, което искаме 
да ни се случи или за нещо, 
което не желаем – ползваме 
я. Но всъщност тя има много 

песимистично съдържание, 
за което не се замисляме. 

Използваме я всеки ден, 
дори по доста пъти на ден. 
А всъщност “дано” е сбър-
кано наречие, създадено от 
две срички “да” (yes) и “но” 
(no/but).

Първо след положително-

то, което всъщност влагаме 
в тази дума за “надежда”, 
веднага следва отрицание – 
става объркващо, когато ги 
разглеждаме така, нали!

Така възниква въпросът: 
имаме ли друг избор?

За щастие българският 
език е достатъчно богат, за 

да намерим заместители като 
изразите “надявам се”, “дай 
боже”, “да бъде” или просто 
да помислим в бъдеще време.

Промяната не става от 
днес за утре, отнема време, 
за да премахнем негативните 
думи и мисли от речника, 
респ. съзнанието си. Нека 

премахнем тази дума или 
най-малкото да я заменим с 
„ще“. Не „дано се справя до-
бре“, а „ще се справя отлич-
но“. Не ви ли звучи по-добре?

Вместо да си казвате “а 
дано!”, истински повярвайте 
в себе си! В качествата си. В 
това, че можете, че бъдещето 

е във вашите ръце. Тогава 
вече няма да чакате чудото. 
Защото вие сте чудото. Раз-
ковничето е в действието. 
Използвайте настоящето си 
рационално, за да изградите 
ползотворно бъдеще. За вас. 
За децата. 

Животът не чака. 

ОБИчАМ те, БЪЛГАрСКА реч

Колко надежда има в думата „дано“?

Наближава Рождество Христово, също Коледа, Божик 
или Божич - един от най-големите християнски празници. 
На него християните честват раждането на Сина Божий 
Иисус Христос. Според Евангелието от Лука това станало 
в град Витлеем, провинция Юдея.

Идващите светли християнски празници са повод да 
си припомним някои от най-милите Коледни стихчета 
на наши изтъкнати  поети.  Коледните ни обичаи не се 
изчерпват с любимите гозби на трапезата, пламтящия 
бъдник и посещенията на коледарите. Наред с народните 
традиции обаче имаме и литературни образци, посветени 
на Рождество Христово! 

БОГОВИЦА
Боговица на полица,

ври на огъня кървица.
Ще се роди Боже чедо,

ой, Коледа, мой Коледо.
Ще разчупим боговица,
по коматче на дечица.

Стани, нине господине,
посрещни ни, подари ни.

Петко Р. Славейков

МОЛИТВА
Дядо Господи, прости ме,

моля ти се от душа!
С ум и разум надари ме

да не мога да греша.
Запази ми ти сърцето
от зли мисли и неща;

всичко виждаш от небето,
зло на мен недей праща!
Дай на мама, дай на татя

здраве, сила и живот;
мир, любов на всички братя,

и добро на наш народ!
Иван Вазов

КОЛЕДА
Разтвори се тъмно небе
със сребърна месечина,

с облачета и звездици,
разтвори се на широко,
на широко, на дълбоко,

че се спусна златна стълба
от небето до земята,

а по нея Бога
слезе доле при децата.
Кое дете сън заспало,
млада Бога не видяло,
кое дете лошо било,

млада Бога натъжило,
само дете коледарче
млада Бога веселило

и звездата Витлеемска
люлката му осветила!

Дора Габе 

БЪДНИ ВЕЧЕР
Ненадейно на небето –
в тази съща нощ огряла
чудната звезда комета,
хубава, лъчисто бяла.
И оставили книжата

учените влъхви стари,
и на път подир звездата

тръгнали със скъпи дари.
И звездата чудно бяла,

както Господ Бог й казал –
без и денем да залязва,

над една кошара спряла.
Влезли вътре мъдреците,

и сред агънцата бели,
с ореол над къдриците,

малкият Христос видели…
Елисавета Багряна

ДОБРИЯТ ДЯДО КОЛЕДА 
Дядо Коледа тъй драг
иде със еленов впряг

добродушен, белобрад
гост от приказния свят.
Празничният негов кош
е същинска звездна нощ,

пълен с много чудеса
от самите небеса.

Греят снежните следи,
думи топли той реди:

„Ида с този кош голям
свойта обич да раздам...”
Коледни свещи пламтят,
среща го честит Снегът.

Иван Рудников

ПИСМО
Рано, рано отзаран

дойде Врабчо през Балкана
и донесе бърза книга:

„Дядо Коледа пристига!“.

Той в среднощ ще бъде тука,
той по портите ще чука,
ще изходи всички двори,
всички стаи ще отвори,

всеки дом ще благославя
с любов, имот и здраве

и без много шум и врява
ред по редом ще дарява:

на момиченцата малки –
буйки, кукли и дрънкалки,
на момченцата добрички –

книжки, чанти и шейнички!
Асен Разцветников

КОЛЕДАТА ДА БЪДЕ В БЯЛО...
Снежно ми е на душата,

искам сняг да завали.
Да донесе радост на децата,

и шумни, весели игри.
Да покрие с доброта земята,

че от толкоз мъка я боли.
Да покълне обич във сърцата,
а в очите – да заблестят мечти.
И отново в утрото да се роди,

в бялото на тази зима снежна –
онази любов, с която да претвори

светa в обич – нежна.
Снежно ми е на душата –

чисто, светло – заискряло.
И сякаш в дете превърнах си мечтата –

Коледата – да бъде в бяло.
Darini - Д. Тодорова

Източници: https://www.edna.bg, https://az-deteto.bg
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На 30 ноември право-
славната църква почита 
свети Андрей Първозвани, 
наречен така, защото пръв 
от апостолите бил повикан 
да тръгне след Христос. Ан-
дрей Първозвани се смята 
за апостол на православ-
ните славяни, защото той 
ръкоположил първия епис-
коп в Цариград - Стахий, а 
кръщение и миропомазание 
православните славяни - 

българи, сърби и руснаци, 
са получили именно от Ца-
риградската патриаршия.

По стара традиция бъл-
гарите наричат празника 
„Едрей”, „Едринден” или 
„Мечкинден”, тъй като спо-
ред народните възгледи от 
този ден започва нараства-
нето на деня. Още в наве-
черието на празника или 
в настъпилото ранно утро 
всяка домакиня приготвя 
вариво от царевица, жито, 
фасул, леща, ечемик, овес 

и пр. Това се прави, за да 
едреят посевите, тъй както 
наедряват сварените зърна. 
От варивото ядат всички. 
От него се дава на домаш-
ните животни, за да е добър 
приплодът им.

По нашите земи на север 
от Балкана Андреевден се 
почита като празник на 
мечките, познат под името 
Мечкинден. Според народ-
ното предание някога св. 
Андрей бил самотен от-
шелник в планината, който 

обработвал малка нивица. 
Но една мечка изяла вола 
му. Разгневеният земеде-
лец успял да улови звяра, 
впрегнал го в ралото вместо 
вола и така го подчинил 
на волята си. Оттогава яз-
дел мечката и обработвал 
земята си с нейна помощ. 
Затова светецът се тачи като 
патрон на мечките, като 
техен покровител.

На Андреевден най-въз-
растната жена в семейство-
то взема шепа варени зърна 

и филия хляб и ги хвърля 
нагоре в комина или върху 
покрива на къщата със за-
клинанието: „На ти, Мецо, 
кукуруз, че да не ядеш суро-
вия и да не ядеш стоката и 
човеците!”.

На особена почит на 
този ден са младите бул-
ки - именно на тях се пада 
ритуалът с хвърлянето на 
варените семена, та както 
бързо наедряват те, тъй и 

булките да пълнеят с новите 
рожби. На трапезата трябва 
да има жито, боб, леща, 
грах, просо или ечемик. На 
свети Андрей не се работи 
къщна работа, не бива и да 
се перат дрехите.

На този празник имен 
ден празнуват: Андреа, Ан-
дрей, Андрейка, Андрея, 
Андриян, Андрияна, Анд-
ро, Дешка, Първан, Силен, 
Храбрин, Храбър.

Където и да се намираме, все ще се събираме

БГ БЕН

Наближава декември! Ме-
сецът с най-хубавите праз-
ници и многото почивни 
дни. Месецът, в който укра-
сяваме елхата, получаваме 
подаръци, радваме се на 
вкусна храна, замеряме се 
със снежни топки (ако падне 
сняг) и сплотяваме семейни-
те отношения. Голяма част 
от българите посочват по-
следния месец от годината 
като свой любим. Декември 
е златната ера на зимата. 

Защо това е така?
Една от причините е пух-

кавият сняг, който свърз-
ваме с правене на снежни 
топки и спускане с шейни. 
Втората причина са праз-
нично украсените улици и 
магазини. През целия месец 
всичко е изпълнено с радост 
и веселие. Обичаме декем-
ври, защото идва краят на 
годината и започва нова, 
изпълнена с повече надеж-
ди и вяра. Изпращаме и 
получаваме поздравителни 
картички до приятели от 
целия свят. И последната, но 
и важна причина да обичаме 
толкова много този месец 
- празниците и вкусната 
храна, която консумираме, 
преди да започнем поред-
ната диета от 1 януари. Ето 
част от празничните декем-
врийски дни.

„Варвара вари, Сава 
меси, Никола гости 

посреща” 
Навярно мнозина от нас 

си спомнят този шеговит 

народен израз, който ни 
подсказва, че идват едни 
от най-чаканите и желани 
празници – Бъдни вечер 
и Коледа с раждането на 
Божия младенец. Те, както 
и останалите народни праз-
ници, обичаи и вярвания 
през годината, са ни заве-
щани от нашите прадеди 
преди хилядолетия. В тях е 
втъкана дълбока символика, 
мъдрост, идея за хармония и 
съвършенство. С годините, 
опознавайки културата и 
бита на другите европей-
ски народи, все повече ос-
мисляме какво неоценимо 
фолклорно богатство при-
тежаваме ние, българите. 
Това наследство трябва да 
съхраним и предадем на 
идните поколения. 

4 декември е денят на 
Вмца Варварица, Варварин-
ден, Варвардан - в народ-
ните представи Варвара и 
сестра й Сава, чествана на 
другия ден, са двете сестри 
на Свети Никола. От тях 
Сава е по-добрата, винаги 
върви след Варвара и я моли 
да не пуска от ръкава си ле-
дени зърна по нивите.  Двете 
сестри подготвят празника 
на Св. Никола, затова се 
казва: „‘Варвара вари, Сава 
пече (меси), Никола гости 
гощава’’. 

Тук в синтезиран вид е 
подсказано основното съ-
държание на обредността, 
типична за тези празници. 
На Варвара жените подгот-
вят обредно вариво, както 
на Андреевден. В някои 
райони на страната месят 
питки, намазват ги с мед или 

рачел (сварен гроздов сок с 
парченца тиква, патладжан 
и др. плодове) и ги раздават 
на пътниците, за да отнесат 
със себе си болестта. За 
омилостивяване на шарка-
та вечерта срещу празника 
за нея се приготвя трапеза 
или се оставя през нощта 
медена питка на полица, за 
да я вземе баба Шарка, да си 
хапне и да не напада децата. 

В Западна България със 
същата цел на кръстопът 
нечетен брой деца палят 
огън, сваряват леща в гър-
не и прескачат три пъти 
огъня. В Южна България 
има обичай срещу Варвара 
да се слага обреден хляб 
(колак, кравай, харман) и да 
се кади с палешника. С него 
се цели осигуряването на 
плодородие и богат приплод 
на добитъка. На трапезата 
се пали свещ, приготвена от 
стопаните, която се запазва 
и се пали при тежко ражда-
не на добитъка, при гръм и 
градушка.

В Югоизточна България 
стопанката храни рано су-
тринта кокошките в кръг 
със сварените вечерта зър-
на, за да се развъждат и 
запазват. В други райони 

на страната празникът се 
свързва с обичая „Поляз-
ване”. 

6 декември 
Свети Никола, рибен 

свети Никола е един от 
най-големите зимни праз-
ници с ясно изразен семеен 
характер. Посветен е на 
Свети Никола - покровител 
на моретата, на моряците 
и рибарите. Най-типично 
за обредността е пригот-
вянето на специално ястие 
- рибник. Жените внимават 
при почистването на риба-
та люспите да не падат на 
земята, защото се вярва, че 
ако човек стъпи там, той се 
разболява и умира. Костта 
от главата, която наподобя-
ва кръст, се запазва за лек 
против детски болести. На 
трапезата се поставят и по-
стни ястия, както и специа-
лен обреден хляб (параклис, 
служба, богов, колак, Ни-
кулденски хляб). Рибникът 
и хлябът се прекадяват и от 
тях се раздава. Всеки трябва 
да хапне риба. „На Никулден 
човек трябва да почопли 
зъби с рибя кост, макар и 
от боклука да я вземе”, гласи 
народното поверие’. 

Никулден е един от бъл-
гарските празници, на чий-
то светец често се посвеща-
ва, в случай на преживяно 
тежко премеждие, избягната 
беда или изобщо „‘за здраве 
на къщата’’, семейният оби-
чай курбан. Никулденският 
курбан винаги е рибен, при-
готвен по определен начин. 
Канят се близки и роднини 
на трапезата. Често служба-
та съвпада с именния ден на 
домакина (домакинята). В 
някои села в Пловдивско на 
Никулден жените палят све-
щи, раздават пити и ядене, 
целуват камъните или ико-
ната на светеца и оставят 
дребни дарове (пари, цветя, 
пешкири). 

В православния кален-
дар св. Никола Мирликий-
ски Чудотворец е известен 
и като Николай Угодник. 
Кръстното му име Николай 
означава Побеждаващ. На 
него се приписват и мно-
жество чудеса, избавящи 
моряците и пътуващите по 
море от водната стихия. На 
този ден се слага край на 
есенно-зимния риболов, а 
уловът се пренася в жертва 
на светеца. Всички кораби в 
открито море спират, за да 

се почете патронът-светец.
На 6 декември имени-

ци са: Никола, Николай, 
Николина, Ненка, Нина, 
Нено,Нино, Кольо.

9 декември - Зачатие 
на Св. Анна

Янино зачатие - празник, 
познат само в отделни ра-
йони на Южна и Западна 
България. Нощта, предхож-
даща празника, е време на 
заклинания, прокоби и ма-
гии. През нея магьосници, 
вещици и врачки най-лесно 
установяват връзка с дяво-
ла, мъртвите и демоните. 
Те се появяват около огъня 
като мушици. Затова стопа-
ните палят пред всяка врата 
огън с тор, ръсят пепел и 
просо около стопанските 
постройки. Момите по-
саждат пшеница в гърне и 
топят клонки от вишна или 
ябълка във вода и ги оставят 
край огнището. Ако до Нова 
година пшеницата поникне 
и клонките се разлистят, 
момата ще се омъжи през 
следващата година, и то 
за добър момък. На този 
ден православната църква 
чества зачатието на св. Анна 
- майка на Богородица.

12 декември - Св. 
Спиридон

Празникът се почита 
главно в Родопите. Вярата 
в светеца, който предпазва 
от кожни заболявания, е 
породила обичая жените да 
правят специални обредни 
хлябове и да ги раздават 
за здраве. Св. Спиридон е 
тачен и като закрилник на 
занаятчиите и козарите. В 
Благоевградско се празнува 
за опазване на добитъка и 
особено на конете. Жените 
месят погачи и ги раздават, 
още докато са топли. 

ЧЕСТИТО НА ВСИЧКИ 
ИМЕНИЦИ!

Бъдете здрави!

Празничният сезон чука на вратите ни

Наближава Андреевден - 
светъл християнски ден
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„Помнете господа, това 
е не просто Франция, за 
която ще се бием. Това е 
шампанското!”, с тези думи 
се обърнал британският 
премиер Уинстън Чърчил 
към своите и съюзнически-
те генерали преди десанта 
на англо-американските 
войски в Нормандия през 
Втората СВ.

Днес на Запад хора от 
висшето общество пият 
шампанско и на закуска. У 
нас по традиция се пие на 
Нова година и на някой скъп 
семеен празник. 

Из историята на 
шампанското

В необятната вселена на 
виното пенливите вина са 
сякаш отделна слънчева 
система… Шампанското, 
пенливото вино от областта 
Шампан във Франция, е 
най-ярката звезда на небос-
клона, но в никакъв случай 
не е единствената.

Случайно или не, всеки 
силен оригинал дава името 
си на своя вид. И сега така се 
е получило - на много места 
по света с името шампанско 
неправилно се обозначава 
всяко пенливо вино, чийто 
произход не е от  прочутата 
област в Североизточна 
Франция. Какви тайни има 
тази  изискана напитка, ще 
разберем от оригинала. 

Къде се правят 
пенливите вина?

Реално навсякъде по све-
та, където се произвежда 

вино, могат да се получат 
пенливи вина. Няколко 
района в света обаче са 
прочути с това, че при тях 
правенето на пенливо вино 
е основна, а не съпътстваща 
дейност. Списъкът, разбира 
се, се оглавява от Шам-
пан, където се твърди, че е 
сложено неговото начало. 
Други популярни райони са 
Асти в Италия, долината на 
Лоара във Франция, Севе-
роизточна Испания, някои 
части от щата Калифорния, 
а напоследък и райони в 
Австралия и Южна Африка.

Името
В Европа името „шампан-

ско” е защитено със закон. 
То може да се употребява 
само и единствено за пен-
ливите вина, произведени 
в тази френска област по 
строго запазени традиции 
и стандарти. Първият ре-
гламент датира от далеч-
ната 1891 година, известен 
като договора от Мадрид. 
Останалите пенливи вина 
на Стария континент имат 
други имена – просеко, кава, 
сект, спуманте и т.н.

Най-прочутото в света 
пенливо вино обаче си ос-
тава шампанското. И днес в 
областта Шампан са убеде-
ни, че техниката за неговото 
производство е достигнала 
своето съвършенство. 

Защо Шампан?
Така се казва най-север-

ната лозарска област във 
Франция. Тук климатът  
благоприятства най-добре 
отглеждането на качествено 
грозде. Зимите са студени, 

а летата – прохладни, меки, 
но не горещи. Дори има 
години, в които гроздето 
буквално се бори със сетни 
сили, за да узрее. Затова не 
е странно, че не всяка го-
дина има достатъчно добра 
реколта за производство на 
пенливото вино. Друг важен 
фактор е, че почвите в Шам-
пан са варовити, което се 
отразява добре на сортовете 
грозде.

Стари изби, вековни 
традиции…

Повечето от най-добрите 
изби за шампанско се нами-
рат в град Реймс – тук през 
1429 г. 17-годишната Жана 
д’Арк коронясва Шарл VII 
за крал на Франция. Други-
ят значим град в областта 
с прочути изби е Еперне. 
Значителна част от избите 
са дълбоки и скалисти и 
датират още от времето на 
Римската империя.  Зато-
ва местните винари имат 
основание да се похвалят 
с многовековния си опит 
във винопроизводството на 
пенливите вина. 

Кога се ражда 
шампанското? 

За рождена дата на виното 
с мехурчета се приема дата-
та 4 август 1693 година, а за 

негов родител - прочутият 
монах Дом Периньон, дал 
името си на най-прочутата 
марка от пенливите вина. 
Макар монахът лично да е 
ръководел производствения 
процес в абатство Овил, 
историята казва, че не той е 
изобретил искрящото вино. 
Все пак на него се дължи 
умението да се прави бяло 
вино от черно грозде. За 
първи път Дом Периньон 
превърнал в изкуство смес-
ването на вина от различ-
ни сортове и от различни 
райони. 

Първата реклама
„Елате да видите – пия 

звездички” и днес се счита 
за фраза от първата рекла-
ма на шампанското във 
френския печат от началото 
на 19-ото столетие. Истин-
ското шампанско се прави 
основно от три вида грозде – 
два черни и един бял. Това са 
пино ноар, шардоне и пино 
мьоние. Енолозите твърдят, 
че пино ноар придава тяло, 
структура и дълголетие на 
сместа, бялото грозде шар-
доне придава деликатност, 
свежест и елегантност, а 
пино мьоние – бързо раз-
витие, аромати и плътност. 

Как да познаем дали 
шампанското, което 
пием, е качествено?
Без съмнение познавачите 

на добрите вина лесно се 
ориентират в тази необятна 
област. Затова ще посочим 
няколко характерни особе-
ности на пенливото вино 
за тези, които нямат опит и 

познания.
Според енолозите при 

най-добрите пенливи вина 
мехурчетата са малки, като 
се издигат в непрекъснат 
поток от дъното на чашата. 
Ако са големи и се движат 
напосоки, виното не е от 
най-доброто качество. 

Колкото е по-добро ви-
ното, толкова по-малко аг-
ресивни са мехурчетата в 
устата. 

Качественото шампанско 
или кое да е друго пенливо 
вино не трябва да оставя 
горчив вкус. Това също го-
вори за невисоко качество 
на виното.

Магическите мехурчета 
на напитката са се смятали 
за нещо изключително за-
бавно и подходящо за праз-
ника. Разбира се, хубавата 
напитка си отива и с хубава 
храна. Ето защо тази звездна 
напитка е широко попу-
лярна сред хората по целия 
свят, които предпочитат 
да посрещат Нова година 
именно в нейната компания. 

Шампанско в 
България 

У нас се продават 7-8 раз-
лични марки оригинално 
френско шампанско. Цените 
варират между 50-60 и 300 
лева. Най-скъпите и тра-
диционно присъстващи на 
богатите празнични трапези 
са „Дом Периньон” и „Крис-
тал – Луи Рьодерер”. Цената 
им е между 200 и 300 лева, 

малко по-скъпо от Западна 
Европа. Най-евтиният „Дом 
Периньон” там може да се 
намери за 80-90 евро, у нас 
най-евтиният е 220 лв.  Има 
и разни „винтидж” шампан-
ско, от една реколта, което е 
с по-висока цена.

В България няколко изби 
правят пенливо вино по 
оригиналната технология 
за шампанско с вторична 
ферментация в бутилката 
– избите „Хан Крум”, „Едо-
ардо Миролио”, „Магура”. 
Цените са между 15 и 25 лв. 
бутилката. Изба „Логодаж” 
направи по оригиналната 
технология много сполучли-
во розе шампанско от сорта 
„Широка мелнишка лоза”, 
който се оказа подходящ за 
пенливо вино. Изба „Ляско-
вец” прави пенливо вино по 
технология за италианско 
просеко – ферментация в 
танк, а не бутилка по бутил-
ка. То е по-евтино. 

И други изби у нас опит-
ват да правят шампанско 
по оригинална технология. 
Но масовите пенливи вина 
на цена 3-4 лв. бутилката 
не са „шампанско”, не са 
дори пенливи. Те са евтини 
бели вина, подсладени и 
газирани, както се газират 
безалкохолните напитки. 
Пенливо вино, произведено 
по технологията на шампан-
ското, се отбелязва на етике-
та като „класически метод”.

Източници: lifebites.bg, 
e-vestnik.bg, zajenata.bg

ПреДПрАЗНИчНО

Ако обичате тази напит-
ка, сигурно въпросите няма 
да ви затруднят.

1. Как е най-добре да се 
съхраняват бутилки вино?

а. прави
б. с дъното нагоре
в. легнали

2. Когато става дума за 
„букет” на вино, се има 
предвид:

а. послевкусът
б. ароматът
в. алкохолното съдър-

жание

3. Сомелиер е:
а. сорт бяло вино
б. регион, прочут с ви-

ната си
в. сервитьор - специалист 

по вината

4. Откога виното се на-

лива в стъклени бутилки 
и се запушва с коркова 
тапа за предпазване от 
окисляване?

а. от 17. век
б. от 15. век
в. от 12. век

5. Колко трябва да е сту-
дено младото, ароматно 
червено вино, за да е иде-
ално за консумация?

а. 12-13 градуса
б. 15-18 градуса
в. със стайна температура

6. Колко е минималното 
алкохолно съдържание 
на виното по българския 
закон?

а. 7 обемни процента
б. 9 обемни процента
в. 11 обемни процента

7. Когато остарява, бя-
лото вино:

а. става по-тъмно на цвят
б. става по-светло на цвят
в. става по-сладко

8. В коя държава се про-
извежда най-много „дя-
волската напитка”?

а. Франция
б. Испания
в. Италия

9. Популярният глю-
вайн е:

а. смес от бяло и червено 
вино с подправки

б. греяно червено вино с 
подправки

в. всъщност не е вино, а 
червеникав шнапс (немска 
ракия) с подправки.ой газ 
създава мехурчетата на 
шампанското?

ОТГОВОРИ:  1-в, 2-б, 
3-в, 4-а, 5-а, 6-б, 7-а, 8-в, 9-б

Източник: www.obekti.bg

Една от най-известните 
личности в света на шам-
панското е французойката 
Лили Боланже. Собственик  
и ръководител на прочута 
компания след 1941 г., тя 
извежда избата успешно от 
Втората СВ, като я превръ-
ща в един от световните ли-
дери на пазара. На въпрос 
на английски репортер 
кога пие шампанско, Лили 
Боланже дала най-вдъхно-
вяващия отговор.

„Пия шампанско само 
когато съм щастлива и 
когато съм тъжна. Поня-
кога пия и когато съм сама, 

когато имам компания – 
задължително. Отпивам 
си, ако не съм гладна, и пия 

доста, когато съм гладна. 
Иначе нито глътка – кога-
то не съм жадна.” 

На ти ли сте с виното?

Идат светли празници, да 
вдигнем чашите с шампанско!
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Наред с всичко, което в 
последните месеци се обър-
ка, трябва да прибавим и 
грижата за зъбите си. Много 
хора по една или друга при-
чина отлагат посещението 
си при стоматолог до по-
следния възможен момент, 
когато положението в устата 
стане наистина нетърпимо. 
А всички знаем, че посеще-
нието при зъболекаря тряб-
ва да бъде поне два пъти в 
годината. Но когато това 
е невъзможно,  грижата за 
зъбите трябва да се прилага 
с още по-голямо старание.

Какво трябва да 
знаем?

Добрата грижа за зъбите 
отлага сериозните проблеми 
в бъдеще. Всяка болка или 
дискомфорт ни предупреж-
дава, че сме прекалили с 
нещо – че сме похапвали 

повече сладко, че не сме 
мили редовно зъбите си. А 
здравето на зъбите е важно 
за здравето на цялото ни 
тяло.

Първа стъпка - четката 
не е достатъчна

Мийте зъбите си два пъти 
на ден и използвайте ин-
терденталните четки, за да 
почистите добре и между-
зъбното пространство от 
плаката, която е отлично 
поле за разпространение 
на бактерии. Доскоро тези 
четки не бяха така популяр-
ни – даваше се предимство 
на конците за зъби, които са 
подходящи за фронтални-
те, но не и за страничните 
зъби. Така човек остава с 
отличното впечатление, че 
е почистил добре зъбите 
си, без изобщо да подозира, 
че е създал добра среда за 
пародонтоза. Интердентал-
ните четки се употребяват 

веднъж на ден – при вечер-
ното миене на зъбите.

Втора стъпка 
- избирайте 

електрическата четка 
Тя е доста по-добър екс-

перт в почистването на 
зъбите от плаката, особено 
ако старанието ви не е най-
силната ви страна. Когато  
избирате електрическа чет-
ка, гледайте да е от тихите 
– може да ви се наложи да 
я ползвате в часове, когато 
някой от семейството ви си 
почива или спи. Има четки с 
различни режими на работа 
– за венци, за избелване на 
зъби или за почистване. 

Трета стъпка -по-
добре преди закуска, 

отколкото след нея
Много разпространена 

грешка е сутрин първо да се 
закусва, а чак след това да се 

мият зъбите. Според специ-
алистите трябва да е точно 
обратното. След ядене зъб-
ният емайл е по-податлив 
на увреждане с четката, тъй 
като е под въздействието 
на различните вещества от 
храната. Най-добре е да из-
чакате поне 30 минути след 
ядене, преди да преминете 
към миене.

Четвърта стъпка - 
вечерното миене е 

най-важното
Това го знаем от малки, 

но въпреки това много хора 
предпочитат да си спестяват 
миенето на зъбите преди 
лягане, а то е най-важното. 
Не само защото през деня 
зъбите са натрупали всякак-
ви отлагания, но и защото 
нощем човек произвежда 
много малко количество 
слюнка, която предпазва 
зъбите.

Пета стъпка - 
поддържайте четката 
си в добро състояние

Не забравяйте да подно-
вявате четката си за зъби 
регулярно, преди самата 
тя да е станала източник 
на бактерии. Зъболекарите 
препоръчват да се подно-
вява на 13 или 16 седмици, 
като 12-седмичният срок се 
отнася за електрическите. 
Те имат по-къси влакна, 
които по-лесно губят форма 
и твърдост. Между смените 

може да дезинфекцирате 
четката си в чаша вода за 
уста. Има мнение, че жабу-
ренето с вода за уста носи 
повече вреди, отколкото 
ползи. При всички положе-
ния повечето стоматолози 
поддържат мнението, че 
водата за уста не е задъл-
жителна.

Шеста стъпка - четете 
етикета на пастата за 

зъби 
Подходящата паста за 

зъби се открива с пробва-
не на различни видове и 
внимателно прочитане на 
съдържанието на етикета. 
Най-важният елемент от нея 
е флуоридът, тъй като той 
пази зъбите от кариес. За 
него ще срещнете полярни 
мнения, но стоматолозите 
твърдят,  че без него зъбите 
страдат. На пазара вече има 
и пасти  без флоурид, както 
и много на базата само на 
натурални продукти.

С какво трябва да се съо-
бразяваме, когато избираме 
паста за зъби?

*Колкото повече пяна 
прави една паста, толкова 
по-вредна е тя за зъбите ви, 
тъй като пенещото се веще-
ство всъщност е вредният  
натриев лаурил сулфат (SLS). 

*Ако забележите, че по 
зъбите ви се появяват бели 
петна, това означава, че 
флуоридът е в излишък и е 
добре да смените пастата си.

*Не се заблуждавайте от 
обещанието за калций – ако 
не е калциев глицерофосфат, 
а под формата на калциев 
карбонат, той не се разтваря 
и не може по никакъв начин 
да помогне на зъбите ви. 

*Евтините пасти съдър-
жат груби абразивни еле-
менти, които разрушават 
емайла на зъбите – същият 
калциев карбонат, иначе 
казано – тебешир.

*Избелващите пасти по-
стигат ефект често за сметка 
на здравината на емайла.

 С други думи – най-до-
бре е да се придържате към 
основното,  защото всяко 
допълнително обещание 
означава още вредни  със-
тавки.

Източник: megazdrave.com
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Освен за овкусяване на 
ястията червеният и черни-
ят пипер могат да бъдат из-
ползвани за най-различни и 
полезни неща, например…

В битка с вредителите
В дома ви е пълно с мрав-

ки или мишки? Лютият 
червен пипер Кайен може 
да ви помогне! Просто 
го посипете върху онези 
места, където сте срещали 
най-често вредителите, в 
дупките на гризачите или 
направо върху мравките.

При главоболие
Смесете червен пипер 

Кайен с малко зехтин. Раз-
трийте слепоочията си, за 
да облекчите напрежени-

ето.

Брани растенията
Не третирайте градина-

та си с пестициди, ако тя 
изобилства от цветя, про-
ядени от насекоми. Просто 
използвайте черен пипер с 
малко брашно и поръсете 
около растенията.

При зачервено гърло
Накиснете във вода по-

ловин чаена лъжичка сол, 
пресована скилидка чесън 
и щипка лют червен пипер 
Кайен. Правете гаргара със 
сместа, без да я поглъщате, 
за да облекчите червеното 
си гърло.

При порязване
Порязали сте се, докато 

режете? Намажете ранич-

ката с малко червен пипер 
Кайен, за да спрете кръво-
течението.

За да се сгреете…
Сложете малко лют пи-

пер Кайен в чорапите си 
и ги обуйте, за да се сгре-
ете през студените зимни 
нощи.

Против акне
Ако искате да повлияете 

успокояващо на кожни 
проблеми от типа на екземи 
или обриви, смесете черен 
пипер с пречистено масло 
гхи. За да се справите с 
акнето, накиснете зрънца 
черен пипер във вода и ги 
използвайте като пилинг в 
проблемните зони.

Източник:
https://www.obekti.bg

Старинна аптека „Хипократ” в Стария 
Пловдив е единственият  Музей на фар-
мацията  в България. Тук можете да се 
потопите в епохата на медицината и фар-
мацията от времето на Българското въз-
раждане до началото на  XX в.  – период, 
в който  лекарствата  и  медикаментите  са 
се приготвяли изцяло от натурални със-
тавки като билки, минерали и естествени 
мазнини. 

В аптеката може да получите инфор-

мация за най-разпространените методи 
за  приготвяне на лекарства, такива, ка-
квито са били преди повече от два века. От 
дипломите на лекарите и фармацевтите от 
това време съдим, че те са завършили ме-
дицинското си или фармацевтично обра-
зование  в западноевропейските страни. 
Музейната експозиция разказва за различ-
ните методи за приготвяне на извлеци, тин-
ктури, за това как са се правели и лабора-
торни изследвания. Представени са множе-
ство аптечни прибори и оборудване, про-
изведени предимно във Виена и Берлин. 
Тук  е запазена металната каса, изработе-
на в Америка от началото на XX в., както 
и автентичната „царска вазерия”, в която 
са се приготвяли лекарства за царската 
фамилия.  Оригиналният лекарственик на 
лечителя-светец Иван Рилски все още пази 
спомена за изкуството да се изготвят ле-
чебни препарати отпреди векове.

Източник: http://www.visitplovdiv.com

БГ БЕН 

Има прост начин да за-
силим съпротивителните 
сили на организма и той 
да стане по-устойчив на 
вируси. Важно е да се съо-
бразим с тях в преходния 
към зимата сезон и особено 
сега в разгара на епидеми-
ята с коронавирус. Ето 5 
важни стъпки, които ще 
ни помогнат да защитим 
организма си. 

Откажете се от 
захарта 

Консумирането на пре-
калено сладки храни „раз-
сейва“ имунитета, намалява 
концентрацията на IgA в 
лигавиците на носа, устата и 
гърлото, които са надеждна 
бариера срещу инфекциите. 
Затова, когато се лишим от 
захар и сладки храни, лесно 
и без проблеми укрепваме 
имунитета си. 

Рано лягане вечер 
Сънят помага за актив-

ния синтез на мелатонин 

от организма. Този хормон 
притежава противовъзпа-
лителни свойства. Когато 
нивото му падне, имуните-
тът отслабва. Когато мела-
тонинът е висок, имунната 
система е предпазена от 
„свръхреакция“ на коро-
навируса, която настъпва в 
резултат на цитокиновата 
буря. Всъщност цитокините 
- тези противовъзпалител-
ни молекули, са причина 
за тежките усложнения от 
инфекцията.

Витамини
Съществува прост начин 

да подсилим имунитета 
си - в периода на епидемия 
да пием D, А и цинк. Оби-
чайните дози са: Витамин 
Д 4000 МЕ, витамин А 5000 
МЕ и цинк 10 мг. Може да 
се приемат всеки ден без 
необходимост от специални 
изследвания. 

Дрехи според 
температурата навън

Есента е характерна с 
големи амплитуди в днев-

ните температури. Сутрин и 
вечер обикновено е студено, 
а към 12 на обяд се затопля. 
Разумно е да се пазим от 
преохлаждане – да се слага 
шапка, ако това се налага, а 
краката винаги да са сухи 
и топли.

Да се грижим за 
добрата микрофлора 

на червата
Това лесно може да се 

постигне, като се храним 
разнообразно, предимно с 
„жива храна“ - със сезонни 
зеленчуци и плодове. Над 
60% от имунните клетки 
живеят в стомашно-чрев-
ния тракт. Добрата микроф-
лора повишава локалния 
имунитет, като изработва 
ендогенен гама-интерфе-
рон. Интерферон-гама е 
жизненоважен за имунната 
система цитокин, с чиято 
помощ тя се адаптира и 
реагира ефикасно на опре-
делени вируси, бактерии и 
паразити. 

Източник: https://www.
noviteroditeli.bg

Познавате ли полезните свойства 
на червения и черния пипер?

Във време на настинки и вируси 
уволнете захарта от менюто си

6 стъпки за здрави зъби и бляскава усмивка

Колкото повече пяна прави една паста, толкова по-вредна е тя.
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1. Запознавате се с момче/
момиче, което ви кани на 
среща. Вие приемате. Преди 
да излезете, ще се опита-
те ли да го/я намерите в 
социалните мрежи, или да 
потърсите името му/й в 
Гугъл?

А. Ако си разменим Фейс-
бук, ще го/я намеря, но няма 
да разглеждам какво е пуб-
ликувано преди 2 години 
– само най-актуалните на 
стената.

Б. Да, така ще мога по-ясно 
да разбера що за човек е и 
какво ме очаква на срещата.

В. Да, така ще мога да 
подготвя списък от теми, 
които ще бъдат интересни. 
Ще разгледам и кои са били 
бившите половинки, каква 
конкуренция имам.

2. Разделяте се с гадже-
то си по доста неприятен 
начин. Стига се дотам, че 
ви блокира от социалните 
мрежи. Как ще реагирате?

А. Ще приема раздялата 
като голям човек. Щом га-
джето е преценило, че иска 
да скъса всяка връзка с мен, 
ще приема и това решение.

Б. Ще ми бъде трудно да 
нямам никаква връзка с 
бившето си гадже. В някой 

момент обаче ще преживея 
раздялата.

В. Ще си направя про-
фил в социалните мрежи с 
друго име. Така ще мога да 
наблюдавам какво се случ-
ва в живота на бившата ми 
половинка.

3. Попадате в голяма ком-
пания. Там срещате човек, 
чието чувство за хумор 
много ви допада. Става ви 
симпатичен, искате да го/я 
поканите на втора среща, 
но знаете само първото име. 
Какво ще направите?

А. Ще попитам някой от 
компанията дали го/я по-
знава, все някой ще ми каже.

Б. Ще го/я намеря чрез 
профилите на познатите ми 
в компанията. Щом знам 
първото име, по-лесно ще 
го/я открия в списъка с 
приятели.

В. Ще използвам силата 
на социалните мрежи. Ще 
напиша името в търсачката, 
като огранича да ми показ-
ват само тези от града, в 
който сме се засекли.

4. Прибрали сте се след 
тежък работен ден. Имате 
нужда от отпускане и по-
чивка. Какво ще направите?

А. Ще почета книга или 

ще си потърся стихове от 
любим автор. Това ме успо-
коява.

Б. Ще си пусна филм или 
сериал, който не е особено 
сериозен.

В. Ще отворя социалните 
мрежи и ще разгледам как-
во са публикували наскоро 
приятелите ми.

5. Снимките в социалните 
ви мрежи в собствените ви 
профили отговарят ли на 
реалния ви живот?

А. Да, не смятам, че трябва 
да се преструвам как всеки 
ден ям в някой ресторант 
или пазарувам в скъпи ма-
газини.

Б. Някои снимки опреде-
лено са нагласени така, че да 
изглежда, че водя по-инте-
ресен живот от останалите.

В. Не знам доколко отго-
варят, но съм много внима-
телна към това какво пускам 
в профилите си. Важно е да 
изглеждам добре в социал-
ните мрежи.

6. Изготвяте ли си мнение 
за един човек от профила му 
във Фейсбук?

А. Не, някой може да не 
поддържа профила си в 
социалните мрежи, но да е 
много интересен човек.

Б. Определено си създавам 
някакви очаквания, но не и 
твърдо мнение за някого.

В. Да, смятам, че профи-
лите в мрежите казват много 

за един човек. Липсата на 
такива – също.

ОТГОВОРИ
Най-много отговори „А” 

– Вие сте приели същест-
вуването на социалните 
мрежи, но не им позволява-
те да променят начина, по 
който общувате с околните. 
Напротив – винаги пред-
почитате да говорите лице 
в лице с някого, вместо да 
го намерите онлайн. Това се 
харесва на околните, защото 
оставяте впечатление у тях 
на загрижена личност. А кой 
не би искал да разговаря с 
такава?

Най-много отговори „Б” 
– Вие се опитвате да съче-
тавате комуникацията лице 
в лице с тази от разстояние. 
Замислете се – не клонят 
ли везните в една от двете 
посоки? Истината е, че за-
почнете ли да комуникирате 

чрез социалните мрежи, 
ще разберете колко лесно 
е това. Затова все по-често 
ще се свързвате с останалите 
чрез онлайн съобщения – 
изискват се малко усилия. 
Вероятно това се е случило 
и на вас. Разбрали сте обаче, 
че общуването в мрежата не 
може да бъде толкова удо-
влетворяващо като живото 
общуване. Знаете предим-
ствата и недостатъците и на 
двата вида и затова искате да 
ги балансирате.

Най-много отговори „В” 
– Вие определено предпочи-
тате живота си онлай. Затова 
поддържате профилите си в 
социалните мрежи по-гриж-
ливо от собствения си дом. 
Искате да оставите у другите 
впечатлението, че винаги 
сте щастливи и доволни от 
реалността, без всъщност 
това да е така. Тук лошото е 
това, че сте толкова свързан 
с интернет, че лесно можете 
да се превърнете във виртуа-
лен преследвач на бивше или 
настоящо гадже. Започнете 
да говорите с хората повече 
лице в лице.

Социалните мрежи влияят ли на 
общуването ви?

ТЕСТ

Адрес: 64 High Street, 
Walthamstow, London, E17

Ricco’SКафе  
Едно любимо място за 

срещи на българите 
в Walthamstow

Заповядайте!

Годишната класация на списание „Global 
Finance“ обяви най-добрите градове за 
2020. Златото за най-добрия град тази 
година отива в Токио, който е един от най-
бързите и най-ефективни при справянето 
със заразата. Почти от първия момент 
Япония затвори границите и обяви, че 
отлага Олимпийските игри, като по този 
начин успя да задържи вируса за кратко 
време. Ето кои са останалите отличници: 

Токио, Япония
Лондон, Великобритания
Сингапур, Сингапур
Ню Йорк, САЩ
Мелбърн, Австралия
Франкфурт, Германия
Париж, Франция
Сеул КНДР
Берлин, Германия
Сидни, Австралия

БГ БЕН

Според данните, събрани 
в хода на изследванията на 
специалисти от университе-
та в Питсбърг (САЩ), бяха 
разкрити някои изненадва-
щи способности на хората, 
чиито очи са кафяви. 

Едно от тях е, че жените 
с кафяви очи имат по-ни-
ска търпимост на болка 
в сравнение с дамите със 
сини, пъстри или зелени 
очи. Поради тази причина 
те страдат повече по време 
на раждането.

От друга страна, свет-
лооките жени са по-малко 
склонни към безпокойство 
и депресия. След появата 
на децата те са по-малко 
склонни да се притесняват 

и изнервят, а също така 
имат и по-малко пристъпи 
на паник-атаки и негативни 
мисли.

Невероятна характерис-
тика на хората с кафяви 
очи е, че те имат  неколко-
кратно по-бързо мисле-
не - това е установено от 
изследователи от Универ-
ситета в Единбург във Ве-
ликобритания. В мащабен 
експеримент се оказало, че 
студентите с тъмни очи са 
по-добри при преминаване 
на тестове и изпълнение 
на задачи, които изискват 
бързо намиране на верни 
отговори. В същото време 
хората със светли очи са 
по-добри стратези - тяхното 
мислене отчита по-добре 
възможните последствия 

на моментните решения в 
бъдеще.

И не на последно мяс-
то - хората с кафяви очи 
по-рядко са склонни да 
развият алкохолна или нар-
котична зависимост. Спо-
ред данни, публикувани от 
изследователския портал 
„ResearchGate”, светлооки-
те хора от двата пола пият 
много повече алкохол. Съ-
щото изследване е доказало, 
че хората с кафяви очи са 
по-малко склонни да разви-
ят онкологично заболяване. 
Експертите заявяват, че кол-
кото по-светли са очите ви, 
толкова по-чувствителни 
сте към въздействието на 
вредната ултравиолетова 
радиация.

Източник: https://bnr.bg

Коледа и Нова година 
наближават. Очакват ни 
празници, в които ще се 
радваме и пируваме, и все 
по-малко ще обръщаме 
внимание на синоптиците 
с техните предупреждения 
да внимаваме в зимната 
обстановка. Това обаче не 
ни пречи да си припомним 
някои от най-разпростра-
нените вицове за зимната 
ситуация у нас.

~~~~
Двама души в Силистра 

си говорят.
- Видях снегорин - казал 

единият.
- Пожела ли си нещо? - 

попитал вторият.
~~~~

Из слово на президента: 

По случай големия сняг 
обявявам сезона на ба-
летната стъпка, шеметния 
пирует и странните танци 
за официално открит в 
цялата страна!

~~~~
Снегорините са като из-

вънземните – всички са 
чували за тях, но никой не 
ги е виждал.

~~~~
АПИ съветва: днес дви-

жението да се осъществява 
само с шейни и елени. Ви-
нетката залепете на челото 
си!

~~~~
Да сте виждали винетка 

на снегорин? Е, как тогава 
да чистят магистралите?

~~~~
Да питам – винетките 

ще важат ли за другите ски 
писти, или само за „Хемус” 
и „Тракия”?

~~~~
Добре де, а преди Лиляна 

Павлова кой е изкарвал 
снегорините…

~~~~
 – Ало, господин Борисов, 

тук един снегорин затъна.
– Преигравате!
– Да, но вие започнахте 

първи!
~~~~

Попитали Радио Ереван:
– Вярно ли е, че Варна е 

почистена от снега.
След минута тишина от 

другата страна се чул дъл-
бок гърлен смях.

Хората с кафяви очи имат 
необичайни способности
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Elvis Presley - „Blue Christmas”
Ще започнем с Краля на рока и култовия му хит - „Blue Christmas”. Песента е записана 

за първи път от изпълнителя Дойл О’Дел през далечната 1948 г., но именно версията на 
Елвис Пресли й донася световната популярност през 1957 г. Това е разказ за несподелена 
любов по време на празниците и е песента, с която Брус Спрингстийн обикновено завършва 
концертите си. През октомври 2017 г. RCA Records издаде коледен проект със записи на 
гласа на Елвис с великолепния акомпанимент на Кралския филхармоничен оркестър, за-

писани в студиото Abbey 
Road в Лондон. „Christmas 
With Elvis And The Royal 
Philharmonic Orchestra” 
е трето издание от супер 
успешната серия със за-
писи на гласа на Елвис и 
музикалния съпровод на 
Кралската филхармония. 
То включва някои от най-
популярните коледни 
песни, а в уводните думи 
към книжката на албума 
Присила Пресли пише: 
„При селекцията под-
брахме коледните песни, 
които бяха особено лю-
бими на Елвис. Убедена 
съм, че той щеше да е 
много щастлив, ако при-
живе имаше възможност-
та да направи този албум, 
така че... Весела Коледа на 
всички!” 

В и д е о :  h t t p s : / /
w w w . y o u t u b e . c o m /
watch?v=B6WnnZRSKYs

Guns N’ Roses - “White Christmas”
Световният хит „White Christmas” е песен, написана от американския композитор и 

текстописец Irving Berlin, а според рекордите на Гинес версията на това парче, изпята 
от Бинг Кросби, е най-продаваният сингъл на всички времена, наред с продажбите от 
над 100 милиона копия по целия свят. Irving Berlin написва песента през една нощ на 
1940 г. в Калифорния, по време на престоя му в La Quinta Hotel, място, предпочитано 
също и от режисьора-продуцент Франк Капра. В нощта на поредното си вдъхновение, 
след като завършва „White Christmas”, Irving Berlin казва на секретарката си: “Просто 
написах най-добрата песен, която някой някога е писал!”. 

Песента, разбира се, има и своите достойни рок версии, като едни от най-успешните 
са тези на Guns N’Roses, Twisted Sister, както и на немската метъл кралица Doro Pesch, 
съответно с текстове на английски и немски. 

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=mS7aPE_YbVM
Twisted Sister - „Heavy Metal Christmas”

Twisted Sister определено впечатляват с тези песен, която е част от коледния им албум 
“A Twisted Christmas”, издаден през 2006 г. Всички класически коледни версии в него 
звучат в познатия бунтарски ритъм на бандата. Когато през 90-те години кариерата 
на бандата е била пред провал, тя е спасена от многомилионните продажби именно на 
една „Коледна песен”, написана от фронтмена Дии Дии Снайдър и изпълнена от... Селин 
Дион. Когато я записвала, тя въобще не подозирала кой е автор на парчето и едва не 
припаднала, като разбрала, че това е именно вокалистът на „Туистед Систър”. Песента 
се появява през 1998 г. в албума й „Theseare Special Times” и носи грандиозни печалби. 
След цели 8 милиона продадени копия парчето отиде и в коледната компилация на Rosie 
O’Donnel и продаде още 2 милиона. И до днес „The Magic of Christmas Day (God Blessus 
Everyone)” е една от най-слушаните коледни песна в света, а по продажби може да се 
сравнява с тези на „Бийтълс” и „Ролинг Стоунс”.

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=grwP8QvI1jY

Lemmy Kilmister (Motorhead) - „Run Rudolph Run”
Едно парче от златните години в кариерата на Чък Бери, което излиза през далечната 

1958 г. като вариант на песента „Little Queene“ и се превръща в една от класиките на 
Бери. „Run Rudolph Run“ има доста кавър версии, най-известните от които са на Billy 
Idol, The Grateful Dead и Lemmy Kilmister. Говорейки за Леми - фронтмена на Motorhead, 
можем да кажем, че неостаряващият рокаджийски дух на музиканта се усеща дори в 
една мирна коледна песен. Във версията му участват също Дейв Грол и Били Гибънс (ZZ 
Top), а звученето определено е далеч по-наситено с тежки рифове и твърди вокали от 
типичния за 50-те години рокендрол звук. 

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=kxl3Jx6Zn9c

С наближаването на празниците в 
края на всяка година музикалният па-
зар ни предлага много нови коледни 
хитове, които носят празничния дух 
и могат да направят времето покрай 
елхата и трапезата още по-забавно. 
Но там, където идва рокът, идва и 

един по-различен адреналин. Затова 
днес ви представяме импровизиран 
списък с имената на някои песни от 
незабравимата коледна галерия на 
по-твърдата музика с надeжда за една 
по-различна енергия през последните 
дни на 2020-а. 

Продължава на стр. 26

Някои от най-добрите коледни рок 
песни - една по-различна енергия 

през последните дни на 2020-а

Elvis Presley - „Blue Christmas”,  
Снимка YouTube 

Twisted Sister - „Heavy Metal Christmas”,  
Снимка YouTube 

bigstockphoto.com
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За контакти с RockArena: Моб. тел: 078 23 922 499, e-mail: rock_arena@abv.bg | www.facebook.com/rockarenarecords/

David Bowie& Bing Crosby - “Peace On Earth / Little Drummer Boy”
Споменавайки за големия Кросби, тук е мястото да добавим историята за един друг 

негов проект за коледна песен. Месец преди да напусне нашия свят музикантът записва 
този странен дует с Дейвид Бауи. Песента е промотирана по телевизията в неговото шоу 
“Bing Crosby’sMerrie Old Christmas”. А Бауи наистина мразел тази песен, но се включил 
в записа й само заради възможността да работи с Кросби, когото майка му просто 
обожавала. 

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=ADbJLo4x-tk
Queen – “Thank GodIt’s Christmas”

Почетно място в импровизираната ни класация заемат и Queen за парчето - „Thank 
GodIt’s Christmas”. Песента е написана от китариста Brian May и барабаниста Roger  
Taylor, излиза като сингъл през 1984 г. и е включена в сборната компилация на бандата 
“Queen – GreatestHits III” (1999). Веднага след излизането си  „Thank GodIt’s Christmas” 
бързо се превръща в хит и в продължение на шест седмици оглавява британските му-
зикални класации. 35 години по-късно Queen пусна в официалния си канал в YouTube 
и анимирано видео към песента,  което е отново по идея на двамата музиканти Брайън 
Мей и Роджър Тейлър. 

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=EIfZXSXRsYI&feature=emb_title
Алис Купър - “Santa ClausIs Coming To Town”

Нещата могат да станат и една идея „по-зловещи”, когато оставите името на Santa в 
ръцете на атрактивния рокаджия Алис Купър. Музикантът има безспорен талант да 
превърне зимната снежна приказка в един тъмен, бездънен кошмар, подсилен с вну-
шителна визия и недотам коледни послания, които по-скоро биха стресирали цялата 
фамилия край елхата. 

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=In3sApWlY1s
AC/DC - “Mistress for Christmas”

Това парче на легендарните австралийци със закачливото коледно заглавие “Лю-
бовница за Коледа” е включено в албума им “The Razors Edge” (1990), редом до един от 
най-великите хитове на бандата - “Thunderstruck”. Песента е с номинация за Грами за 
най-добро хард рок изпълнение, а “The Razors Edge” грабва наградата „Джуно“ за меж-
дународен албум на годината. 

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=7doBMyEH_Ug

The Who - „Christmas”
Шедьовър на алтернативното коледно звучене, творение на китариста на The Who 

– Пийт Тауншенд, който е и основният композитор на музиката на групата, с над 100 
песни в общо 11 студийни албума. „Christmas” е част от рок операта „Томи”, която става 
и саундтрак на едноименния филм, в чиито кадри участва легендарният британски ак-
тьор Оливър Рийд. Той е човек, който знаеше как да се забавлява и за него всеки ден бе 
Коледа. А самата песен на The Who предлага всичко онова, което искате от един мааалко 
по-различен празник. 

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=G2z46qcHecc

Iron Maiden - “Another Rock n’ Roll Christmas”
Тази чудна песен, написана от Гари Глитър и Майк Леандър, става един от големите 

коледни хитове на UK от средата на 80-те до средата на 90-те. За първи път тя е издадена 
през 1984г., а по-късно е преиздадена много пъти както самостоятелно, така и в различни 
албуми. Песента се продава изключително добре, в класациите на UK Singles достига 
номер седем и е една от най-успешните песни от 1975 г. насам. Един от най-успешните й 
кавъри обаче е този на бившия вокалист на Iron Maiden - Пол Ди Ано. И с това не при-
ключват взаимоотношенията на бандата с Коледа. През 2016 г. още един бивш глас на 
Maiden - Блейз Бейли, издаде своя коледна песен, наречена „Crazy Christmas” - съвместна 
продукция с кънтри певеца Крис Епълтън. 

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=7GOulDyAqHo
Sir Christopher  Lee - „Jingle Hell”

През 2010 го-
дина актьорът 
Сър Кристо-
фър Лий, кого-
то автоматично 
свързваме с об-
раза на магьос-
никa Саруман 
от поредиците 
„Властелинът 
на пръстени-
те”  и  „Хобит”, 
издаде албума 
„Charlemagne: 
B y t h e  S w o r-
dandthe Cross”, 
който съдър-
жа познати ни 
коледни песни, 
но „деликатно” 
преработени в 
метъл вариан-
ти. Две години 
по-късно той 
издаде подо-
бен албум със 
з а гл а в и е  „ A 
He av y  Me t a l 
C h r i s t m a s ”, 
където интер-
претацията на 
Jingle Bells носеше съвсем уместното заглавие „Jingle Hell”. Друг негов добър сингъл 
от албума е парчето „Darkest Carols, Faithful Sing” - метъл аранжимент за друга попу-
лярна коледна песен. За много от проектите си Сър Кристофър Лий е прибягвал до 
услугите на китаристите Ричи Фокнър от Judas Priest и талантливия млад музикант от 
Гватемала – Хадрас Рамос. Британският актьор е най-възрастният жив изпълнител, 
влизал в чарта Билборд. С метъл версията си на коледната „Jingle Hell” той успя да 
покаже на света, че възрастта е просто една цифра. За справка - неговата цифра тогава 
е била... 92 години. 

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=kfZtNVEqsBs
John Lennon – Happy Christmas (WarIs Over)

Ще завършим с една класика от далечната 1971 г., която Джон Ленън и Йоко Оно съз-
дават като послание срещу войната във Виетнам. Песента със заглавие „WarIs Over (If You 
WantIt)“ още тогава покорява американските чартове, макар и днес, 49 години по-късно, 
вече звучи по-скоро като класическа коледна песен, загубвайки част от оригиналната 
си енергия. Според класациите на списание Rolling Stone, именно Джон Ленън оглавява 
листата на “Най-добрите коледни песни за всички времена” с „Happy Xmas (WarIs Over)”.

Видео: https://www.youtube.com/watch?v=flA5ndOyZbI

Весели празници!
Бъдете здрави и благословени!

Продължение от стр. 25

Редактор: Toni Rock

David Bowie & Bing Crosby - “Peace On Earth 
/ Little Drummer Boy”,  Снимка YouTube 

AC/DC - “Mistress for Christmas”,   
Снимка YouTube 

. Iron Maiden - “Another Rock n’ Roll 
Christmas”, Снимка YouTube 

Sir Christopher 
Lee - „Jingle Hell”, 

Снимка YouTube 
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КВАРТИРИ
- Двойна стая в уютна 

къща с две бани и тоалет-
ни, близо до Plaistow station. 
Моля, звънете на тел.: 07810 
205 096.

- Дава се под наем единич-
на стая в тиха и поддържа-
на къща на 2 минути пеша 
от Stepney Green Station. Це-

ната на стаята е 130 паунда и 
включва всички сметки. Тел.: 
07846 600 938.

ДРУГИ УСЛУГИ
- Ако имате някакъв про-

блем с вашия бойлер или во-

допроводна система, ние мо-
жем бързо и лесно да го раз-
решим. Тел.: 07902 743 538.

ПРОДАВАМ
- Продавам домашен пче-

лен мед, безплатна доставка 

за Лондон, тел. 07735799919, 
Веско Стърчиков, Facebook: 
Vesko Starchikov

ОБЯвИ

top satellite
• Satellite and Aerial System
• Door Entry Intercom
• Intruder Alarms
• Access Control
• CCTV
• Installation and Maintenance 

E-mail: info@topsatellite.co.uk
www.topsatellite.co.uk

07899 917 634
07429 043 587

services

GeorGi GeorGiev

www.TopSATEllITE.Co.uk

- Компания в Западен Лон-
дон набира опитни строите-
ли. Ако имате опит в сфера-
та, моля, обадете се на тел.: 
07912 204 208.

- Търси се офис мениджър 
в компания за почистване, 
базирана в Източен Лондон. 
Изисква се отлично ниво на 
английски. За повече инфо: 

ned@melcleaning.co.uk
- Работа за шофьори на 

камиони С+Е, Purfleet и 
Felixstowe.100 £ на ден старто-
ва заплата. Тел.: 07824 116 842.

Обяви за работа (търся, предлагам)
Предлагаме работа за куриери на ванове

За контакти: 
07880611250 

възможност за подписване на дългогодишен 
договор. Изисквания: английска шофьорска 

книжка от поне 1 година; умения за 
комуникация и разбиране на английски 

език; познания и ориентираност за районите 
(SW1). Предлагаме ванове, които трябва 

да се пазят и за които имате отговорност. 
Осигуряваме застраховката и горивото. 

Заплащане: на всеки 4 седмици 
или 13 работни заплати за годината

Агенция 
TSDI

END OF TENANCY CLEANING
AFTER BUILDERS CLEANING
OVEN & BBQ CLEANING

CARPET CLEANING

ХОТЕЛСКИ АПАРТАМЕНТИ
ТЪРГОВСКИ ОБЕКТИ
ОФИСИ
ЧАСТНИ ДОМОВЕ

ЗА РЕГУЛЯРНО ПОЧИСТВАНЕ НА:

ОСИГУРЕНО ОБУЧЕНИЕ

СЕДМИЧНО ЗАПЛАЩАНЕ

БОНУСНА СИСТЕМА

ГЪВКАВО РАБОТНО ВРЕМЕ

24/7 ОНЛАЙН ВРЪЗКА С НАШ ЕКИП

КАРИЕРНО РАЗВИТИЕ

НАБИРА ПЕРСОНАЛ

Квартири (търся, предлагам)

Други услуги

Обадете ни се за 
безплатен правен 
съвет!
Снежина Янкова 
07516 441 448 
020 7681 9013
www.osborneslaw.com

NO WIN NO FEE

OSB20050-0502 1702-BG-Ben 83x48mm FA.indd   1 02/06/2020   15:14

Всяка събота 
от 10:30 ч. 

Адрес: Trinity at Bowes
Community Centre,

Palmerston Road,
Wood Green, N22 8RA
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ФРИЗЬОРСКИ И 

КОЗМЕТИЧНИ 

УСЛУГИ
- ЗD Meso Foundation - из-

равняване на тен, премах-
ване на белези от акне, пет-
на от изгаряне, действа из-
глаждащо за красива кожа. 
Поставяне на дермални 
филъри с Дерма Пен, без 
болка и игли и напълно 
безвредно.  Процедури от 
типа масаж на лице, влага-
не на ампули против старе-
ене, козметични процеду-
ри за тяло и лице, вариан-
ти за мобилно посещение, 
тел. 07799203028

Здраве   Мода   Красота

Нашият екип:

Иван Иванов – дипломиран 
кинезитерапевт с богат опит:

- лекува болки във врата, 
гърба и кръста, дължащи 
се на радикулити, плексити, 
дископатии, дискови 
хернии, травми 
- ускорено възстановяване 
след раждане

Тел. 07594231782
www.physiotherapyservicelondon.co.uk

Приемни дни и часове
в българската клиника 

„Doctors 4 You“
(Северен Лондон)
Петък и събота:

от 10.00 до 17.00 часа

Д-р Ганчев:
- общопрактикуващ лекар

Тел. 07594986328
20 oakdale Road, Southgate, london, N14 5RE

С П Р И   Б О Л К А Т А !

В българския хранителен склад „Карлово”:
Unit 2, New England Industrial Estate, Gascoigne Road, Barking, IG11 7NZ

„Лорет“ 
фризьорски салон

Българският салон в Лондон!

Работно време:
вторник - неделя

Тел. 07803823393
Facebook Еmail: 
lora0205@abv.bg

Ученичка на Стилист Капанов
Майстор на Френската академия по фризьорство

Носителка на международни награди по фризьорство

ТРАНСПОРТНИ 
УСЛУГИ

- Транспортни услуги с 
комби до летищата в Ан-
глия на тел.: 07404 909 309. 

- Транспорт до и от всич-
ки летища и до всяка точка 
във Великобритания, раз-
умни цени, точност и ко-
ректност, комфорт, 24/7, 
тел. 07446116905

152-154 Merton Road, Wimbledon, SW19 1EH Тел: 07587 207 799

ЦЕНИ ОТ 0.60£ / 1 КГ.

Транспортни услуги

ᰄ伄䄄䈄㸄 㜄〄
㈄〄䠄㠄䈄㔄
㸄伄㈄㠄
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www.portokal.co.uk
Доставка на всякакъв вид пратки до/от 

България
Офиси в UK: 

Barking, Tottenham, Ealing, Walthamstow, 
Sutton, Stratford, Deeside, Harlow, 

Wisbech, Ipswich, Preston, Wolverhampton 
Yeovil

   UK Собствен транспорт    BG

Специални цени за 
големи количетва.

За справки: 
07810460552

          Доставка до офис или адрес 

Шивашки 
услуги

в Лондон - Нели
Качество и 

достъпни цени!
Договаряне на 

удобно за 
вас време

Тел. 07464601852
nelinka1968@abv.bg
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УРОЦИ, КУРСОВЕ, 
ПРЕВОДИ, 
КОНСУЛТАЦИЯ

- Уроци по математика и 
информатика на всички нива 
за българи, живеещи във Ве-
ликобритания - онлайн уро-
ци на тел.: +359899 126 106.

- Индивидуални уроци по 
английски език в реално вре-
ме на тел.: 07459 702 621.

- Курсове за багеристи, фа-
дромисти и мотокаристи, 
тел. 07552442855, Илиян

-  Уроци по  англий -
ски език в Североизточен 
Лондон с квалифициран 
преподавател-филолог, тел. 
07894449803

Училища   Курсове   Детски градини

Абонамент за БГ БЕН

Българско училище
„Боянь Мага“, Лондон

Училище за 
български език и изкуства

пиано, рисуване, пеене 
танци, цигулка 
и китара

Класове за деца 
от 3 до 19 години, 
ДГ до 12 клас

„Скрит някъде на остров, в океана
край Темза и зелена там поляна

роден е детски рай чудесен
с приказки, игри и родна песен.

Тук някак лесно сбъдват се мечтите
и неусетно как минават дните ...“

www.boyanmaga.org Тел. 07919022006

Teл. 
02085270212 

Moб. 
07796692522

ИЛИЯН рУСев

СПеЦИАЛНА 
подготовка за  

GCSE и 
11+ ExAMS

Подготвям  деца  по  МАтеМАтИКА

Талон за абонамент
За период от 12 месеца  £60 

Име: .............................................................................................................

Адрес: ..........................................................................................................

1. По банков път - PA Events Ltd, Lloyds Bank, sort code 30-92-90, acc. 02271697

за референция използвайте вашето име.
2. Иçïðàòåòå ïîïúëíåíèÿ òàëîí çàåäíî ñúñ ñúîòâåòíèÿ ÷åê íà àäðåñ: 

Safe Advice Ltd, 79 West Ham Lane, London, E15 4PH
×åêúò äà áúäå ïëàòèì äî: PA EVENTS Ltd.

Телефон   ...................................... Начини на плащане за абонамента

БЪЛГАРСКО
УЧИЛИЩЕ

„МОЯТА АЗБУКА“

УРОЦИ С УСМИВКА
ЗА ДЕЦА ОТ ДО ГОДИНИ

ОТ ДГ ДО КЛАС

ПРИСЪСТВЕНОИ ДИСТАНЦИОННООБУЧЕНИЕ

ТЕЛ

РЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТА
ЗАПАДЕН ЮГОЗАПАДЕН ИЮГОИЗТОЧЕН ЛОНДОН
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ПОСОЛСТВО НА Р 
БЪЛГАРИЯ В ЛОНДОН
186-188 Queen’s Gate, London 
SW7 5HL
Teл. 02075813144, 
02075849400
ambass.office@
bulgarianembassy.org.uk 
Почивни дни: по време на 
официалните на България и 
на Обединеното Кралство

КОНСУЛСКА СЛУжБА КЪМ 
ПОСОЛСТВОТО
(понеделник до петък от 9.00 
до 13.30 за всички консулски 
услуги без визи) за подаване 
на визи:  от 14.00 до 16.00)

Васил Асенов 
ръководител на Службата 
по трудовите и социални 

въпроси към посолството на  
България в Лондон
тел. 02075813144, 
v.asenov@bulgarianembassy.
org.uk

Паспорти и документи за 
самоличност
Заявления за нови лични 
документи се приемат 
единствено в Консулската 
служба на Посолството в 
Лондон. От 01.08.2010 г. бе 
въведена нова електронна 
система за запазване на час 
за подмяна на документи за 
самоличност на български 
граждани, постоянно живеещи 
във великобритания.
електронното запазване на час 
може да се осъществи чрез:
- Интернет - сайт  www.
bgpassport.co.uk 

http://bulgarianembassy-
london.org/consular-services/
bld/ 

Регистрация като 
самонаето лице (self-
employed)
тел. 0300 200 3504
www.gov.uk/new-business-
register-for-tax

Общи справки 
за наети лица (employed)
тел. 0300 200 3300

Подаване и попълване на 
форми за Self Assessment
тел. 0300 200 3310

Construction Industry 
Scheme (CIS)
Общи справки и регистра-
ция: 0300 200 3210

Общи справки за Universal 
Credit
тел. 0345 6000 723
(понеделник до петък от 8 
до 18 часа) 

Общи справки за Tax 
Credits
тел. 0345 300 3900
www.gov.uk/browse/
benefits/tax-credits 

Общи справки за Child 
Benefit
тел. 0300 200 3100
www.online.hmrc.gov.uk/
shortforms/form/CBO_
General

Citizen Advice Bureau 
За безплатна правна кон-
султация на територията на 
великобритания
www.citizensadvice.org.uk/

Българска Православна 
църква в Лондон
188 Queens Gate
London, SW7 5HL
тел. 020 7584 4607
www.bgchurch.org.uk/

Важни телефонни номера и адреси

ЗА ВЕСТНИКА:
Формат: Таблоид 259 мм х 350 мм
Брой страници: 32
Периодичност: двуседмичник
Рекламен обем на страница: 906.50 кв. см
Брой колони на страница: 6
Ширина на колоната: 4.1 см
Разстояние между колоните: 0.3 см
ОТСТъпКИ:
За площ:
10% - Рекламно каре над 100 кв.см
15% - Рекламно каре над 300 кв.см
20% - За рекламно каре на цяла страница
За публикации:
10 % - за повече от 10 публикации
20 % - за повече от 20 публикации

Издателите на БГ БЕН си запазват право-
то на промяна в цените на рекламните ус-
луги, като се задължават да обявят това 
на страниците на вестника минимум две 
седмици по-рано. Промените не важат за 
вече сключени договори.

Small box каре - едно лесно и ефективно 
решение, ако искате вашата малка бизнес 
обява да се откроява сред останалите. 
Размерите на карето са 4.1х4 см. Срещу 
сумата от 30 лири вашата обява ще изли-
за в продължение на 4 броя на вестника и 
винаги ще бъде четена с предимство.

Технически 
изисквания: 
Възможни основи на 
карето в см:
➢  4.1; 8.4; 12.8; 
17.2; 21.5; 25.9
Всички страници са 
пълноцветни

Цени за реклама: 
На 1 кв.см.
първа стр. £3.50
2-ра, 3-та стр. £1.60 
последна стр. £1.60
4-та и 5-а стр. £1.20 
20-та и 21-а стр. £1.20
останали стр. £0.80

1/2
454.00 кв. см

1/8
113.00 кв. см

последна страница 
£ 742.40

последна страница 
£ 185.60

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 566.80

Вътрешна страница 
£ 371.20

Вътрешна страница 
£ 92.80

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 139.20

1/4
226 кв. см

1/16
56.50 кв. см

последна страница 
£ 92.80

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 278.40

Вътрешна страница 
£ 46.40

последна страница 
£ 371.20

Вътрешна страница 
£ 185.60

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 69.60

За условията за слагане на реклама на уебсайта на вестника (www.bgben.co.uk), 
повече информация на: www.bgben.co.uk/reklama_bg.php

Още за вашето спешно обаждане 
във Великобритания

РЕКЛАМЕН пАКЕТ:

Искане за определено място на каре 
се заплаща 25% върху цената

БГ БЕН/BULGARIA
ISSN No. 1744-8751

www.bgben.co.uk
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PA Events Ltd.
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1st Floor, 79 West Ham Lane

London, E15 4PH

Контакти в UK
тел. +44 (0)20 3411 0802

+44 7888 676 471
Контакти в България

тел. +359(0) 32 63 99 33

Отговорен редактор 
за Великобритания
Евгений Кайдъмов

ekaydamov@bgben.co.uk
тел. 020 3411 0802

0784 6496 968

Координатор
Нежди Халил

nhalil@bgben.co.uk
Сътрудници

Северино Кожухаров
skozhuharov@bgben.co.uk

Отговорен редактор за 
България

Юлия Ташева
juliagrigorova@abv.bg
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Ивелин Митев
reklama@bgben.co.uk 
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pavel2asi2@gmail.com

Печат: St Clements Press (1998) Ltd, Unit 3, Rick Roberts Way, London, E15 2NF, 
mohammed.faqir@ft.com

Ситуация Номер/
Контакти

Животозастрашаващи инциденти 999 или 112
Неспешни случаи, изискващи 

намесата на полицията 101

Неспешни случаи, изискващи 
намесата на здравно лице 111

Теч на газ в имота или на улицата 0800 111 999
Надвиснали или паднали 

електрически кабели 0800 40 40 90

Изоставени превозни средства, 
опасни сгради, вандализъм, 

нерегламентирано изхвърляне на 
отпадъци 

свържете се с местната община

www.gov.uk/
find-your-local-council

Спиране на ток 
 свържете се с вашето 

енергоразпределително дружество. 
Телефонът му можете да намерите 

на сайта на National Grid

www2.nationalgrid.
com/UK/Safety/

Power-cut

Теч на вода на улицата 
свържете се с вашето местно ВиК. 
Телефонът му можете да намерите 

на сайта на Ofwat

www.ofwat.gov.uk/
households/your-

water-company/map

Екип на вестник БГ БЕНМаркетинг 
и реклама

Отговорен редактор 
за Великобритания

Издание на
PA Events Ltd.

Траяна Владимирова
trayana.vladimirova@gmail.com

Здравка Владова-Момчева
zdravkavm@gmail.com 

Ивелин Митев
office@donas.co.uk

Toni Rock
Rock_Arena@abv.bg

Валентина Костова  
valentina.rs@abv.bg

Юлия Ташева
juliagrigorova@abv.bg

Координатор Отговорен редактор 
за България

Контакти в UKАдрес на 
редакцията

www.bgben.co.uk

Сътрудници

Предпечат Коректор

Картата отразява гъстотата на българи-
те в Лондон по общини. За изготвянето й е 
използвана информация от базата данни 
на БГ БЕН, както и обобщени данни от 
регистрациите на потребители в сайта 
www.bgstreet.co.uk и обявите, пуснати 
в сайтовете: www.easteads.co.uk и www.
kvartiri.co.uk.

Българска карта 
на Лондон

Къде сме ние в тукашната география, в кои 
райони кънти повече родна реч и в кои – по-малко, 

в кои райони да се търсим (или пък отбягваме)

 направо сме си в махалата
 български уют
 ставаме все повече
 срещаме се тук-там
 екзотика
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